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عضو شورای عالی کار: 
دولت زیر همه وعده هایش زد
آب پاکی وزارت کار 
روی دست کارگران

آدرنالين 8

قرمز و قرمز، از قطر تا ایران  

راه دیگری 
وجود ندارد!
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در برنامه هفتم توسعه هم ردی از توجه به سالمندان دیده نمی شود 

کوررنگی مزمن قوانین نسبت به 
چشم انداز تیره سالمندی

شهرنوشت 6

سياست 2

ماده 75 برنامه هفتم توسعه دغدغه فرهنگی دارد یا امنیتی؟

لباس قانون بر تن 
وندان شهر کنترل 

از ابتدای ســال تاکنون پس از انتشار متن 
لایحه برنامه هفتم توسعه، ماده 75 آن بارها مورد 
انتقاد کارشناسان و حتی برخی از نمایندگان 
مجلس قرار گرفته اســت؛ اصلی که هدف آن 
سنجش تدین و معنویت جامعه ایرانی عنوان 
شده اما در عین حال با اصل کلی »و لا تجسسوا« 
در دیانت اســام تعارض جدی دارد.   مجلس 
شورای اسامی ســوم ماه جاری کلیات لایحه 
برنامه هفتم توسعه را تصویب کرد و دیروز نیز 
هشتمین جلسه بررسی این لایحه را پشت سر 
گذاشــت و عاوه بر موادی که در هفت جلسه 
قبلی تصویب کرده بــود، نمایندگان مجلس 
دیروز بخش مولدسازی دارایی های دولت و سایر 

درآمدهای لایحه برنامه هفتم را نیز به تصویب 
رساندند. با این روند، این نگرانی پررنگ تر شده 
ماده 75 نیز در نهایت بــه تصویب نمایندگان 
مجلس رســیده و در پی آن جزئی ترین وجوه 
زندگی شــهروندان ایران زیر ذره بینی بزرگ 
خواهد رفت.  مطابق این بند »در راستای اعتای 
فرهنگ عمومی در جهت تحکیم سبک زندگی 
اســامی- ایرانی، تقویت همبستگی و اعتماد 
به نفس ملــی و روحیه مقاومــت، کار و تاش 
در جامعه، »دســتگاه های اجرایی و دارندگان 
پایگاه های داده موضوع این بند مکلف هستند 
نسبت به ارائه مســتمر و جامع داده ها به این 

سامانه به  صورت برخط اقدام کنند.«

دلیل ناکارآمدی توسعه فناوری در بهبود فضای کسب وکار از نگاه عضو اتاق بازرگانی: 

بهره  مندی بنگاه های اقتصادی از رانت   
به جای فناوری دانش بنیان ها

چرتکه 3

احمدیان در دیدار مقام ارمنستانی:  

تغییر در ژئوپلیتیک قفقاز موجب 
بی ثباتی و تصاعد بحران است

همين صفحه
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دسترنج 4

رئیس جمهور در جلســه هیات دولت 
پیشــنهاد کرد برای شــتاب بخشیدن به 
پیشــرفت اجرایی رشــد تولید در کشور، 
جلسه ای متشکل از اعضای اقتصادی دولت 
و با مدیریت معاون اول رئیس جمهور برگزار 
و همه امکانات و ظرفیت های مالی موجود در 
کشور به دقت مرور شده و راهکارهای لازم 
برای رفع مشــکات مالی تولیدکنندگان 

احصا و ارائه شود.
به گزارش ایرنا، سید ابراهیم رئیسی در جلسه عصر یکشنبه هیات دولت 
با اشاره به مدیریت خوب وزارت نیرو برای رقم زدن تابستانی بدون خاموشی 
برای مردم، تصریح کرد: با به ثمر رسیدن اقداماتی که با همکاری صنایع در 
حال انجام است، در آینده نزدیک تولید و توزیع برق به سطحی خواهد رسید 
که نه تولید دچار وقفه شود و نه در مصارف خانگی با کمبود برق مواجه باشیم.

رئیس جمهور رشد تولید را مهمترین برنامه دولت عنوان کرد و با اشاره به 

اهمیت مساله تامین مالی آن پیشنهاد کرد، 
برای شتاب بخشــیدن به پیشرفت اجرایی 
این برنامه مهم، جلسه ای متشکل از اعضای 
اقتصادی دولت و با مدیریت معاون اول رئیس 
جمهور برگزار و همه امکانات و ظرفیت های 
مالی موجود در کشــور به دقت مرور شده و 
راهکارهای لازم برای رفع مشــکات مالی 
تولیدکنندگان احصا و ارائه شــود. تاکید بر 
تبیین خدمات و اقدامــات دولت برای مردم 
و نخبگان در قالب های مختلف رسانه ای، تقدیر از اقدامات صورت گرفته در 
راستای مهار نرخ تورم و تاکید بر ضرورت تاش بیشتر برای کاهشی شدن 
آن، ضرورت مقابله با بوروکراسی اداری و کنُدی خدمت رسانی به واحدهای 
تولیدی در ادارات، توجه ویژه به مساله بازنشستگی در دستگاه های اجرایی و 
رفع نگرانی های جامعه در خصوص تولید و تامین داروهای مورد نیاز از دیگر 

محورهای مهم سخنان رئیس جمهور در این جلسه بود.

دبیر شورای عالی امنیت ملی در دیدار با 
همتای ارمنستانی خود در تشریح آخرین 
تحولات قفقاز، هر گونه تغییر در ژئوپلیتیک 

منطقه را بی ثبات کننده دانست.
به گزارش ایرنا، »آرمن گریگوریان« دبیر 
شورای امنیت ملی ارمنســتان که حوالی 
ظهر دیروز وارد تهران شد، بعدازظهر با علی 
اکبر احمدیان دبیر شورایعالی امنیت ملی 
کشورمان دیدار و با وی درباره امور دوجانبه، 

تحولات منطقه قفقاز و مسائل بین المللی گفت و گو کرد.
در این دیدار احمدیان با اشاره به آخرین تحولات منطقه قفقاز و ضرورت 

تاش همه طرف ها برای استقرار آرامش و امنیت در منطقه اظهار کرد: 
هر گونه تغییر در ژئوپلیتیک منطقه، ناامن کننده و موجب بی ثباتی 

و تصاعد بحران است.
احمدیان تصریح کرد: جمهوری اسامی ایران آمادگی دارد در 
زمینه بسترهای لازم را فراهم آورده، نشست بین کشورهای منطقه را 
تمهید کند. دبیر شورایعالی امنیت ملی کشورمان با تاکید بر تعامات 
و همکاری های اقتصادی میان جمهوری اسامی ایران و ارمنستان و 
ضرورت افزایش مبادلات تجاری مشترک، آمادگی کشورمان را برای 

ارتقاء سطح روابط در همه حوزه ها اعام کرد.

در این دیدار همچنین »آرمن گریگوریان« 
دبیر شورای امنیت ملی ارمنستان با اشاره به 
روابط دیرینه دو کشور آمادگی ایروان را برای 
توسعه همه جانبه مناســبات با جمهوری 
اسامی ایران اعام کرد. دبیر شورای امنیت 
ملی ارمنستان با اشاره به نقش موثر جمهوری 
اســامی در برقراری صلح و ثبات در منطقه 
قفقاز، استمرار نقش آفرینی کشورمان در این 
زمینه را خواستار شد. گریگوریان، همچنین 
پروژه های اقتصادی، تجاری و صنعتی میان دو کشــور را بسیار مهم و حائز 

اهمیت دانست و بر اجرای هر چه سریع تر آنها تاکید کرد.

خبر
در هیات دولت مطرح شد: 

ماموریت رئیس جمهور به مخبر برای حمایت مالی از تولیدکنندگان

احمدیان در دیدار مقام ارمنستانی: 

تغییر در ژئوپلیتیک قفقاز موجب بی ثباتی و تصاعد بحران است

رئیس کل گمرک ایران: 

تراز تجاری ایران  به منفی  
6  میلیارد دلار رسید 

شریعتی:  

نگذارید مجلس انقلابی 
حقوق های نجومی را قانونی کند

تجمع بازنشستگان کارگری 
در برخی از شهرهای کشور 

استعفای دسته جمعی
در دانشگاه شریف 

تایید و رد احتمال اعزام نظامیان انگیس
به اوکراین خبرساز شد؛ 

گام های عملی 
برای ایجاد سد ضدروسی

  آگهی مزایده عمومی خودرو 
به شماره 1002000213000004

 استانداری مرکزی در نظر دارد خودروهای خود با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره گیری از سامانه تدارکات 
الکترونیکی www.setadiran.ir با شماره مزایده 1002000213000004 سیستمی به صورت الکترونیکی به فروش برساند .

همچنین از تاریخ 1402/6/27 لغایت  1402/7/01 همه روزه بجزء ایام تعطیل از ساعت7 صبح الی13 با مراجعه به استانداری 
مرکزی واحد نقلیه و با هماهنگی مسئول مربوطه از خودروهای مورد نظر بازدید و قیمت پیشنهادی خود را در سامانه فوق ثبت 

نمایند.
 زمان انتشار در سایت : 1402/6/26ساعت  9

مهلت دریافت اسناد مزایده تا تاریخ 1402/7/1 ساعت  19
آخرین مهلت ارسال پییشنهاد قیمت تا تاریخ : 1402/7/12 ساعت9 صبح

زمان بازگشایی :1402/7/12ساعت 10
زمان اعلام به برنده : 1402/6/13 ساعت 10
 ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی می باشد :

1-  برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت 
اسناد مزایده، پرداخت تضمین شرکت در مزایده ودیعه، ارسال پیشنهاد قیمت، بازگشایی پاکات، اعلام به برنده، واریز وجه مزایده 

و تحویل کالا در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد .
2- رعایت کلیه نکات و موارد درج شده در برگه ها و اسناد مزاید الزمی است.

3- کلیه هزینه ها و کسورات قانونی از جمله نقل انتقال، حق الزحمه هیات کارشناسی برعهده برنده مزایده و خریدار می باشد.
4- مبلغ تضمین شرکت در مزایده معادل  10%  قیمت پایه مزایده می باشد و از طریق فیش بانکی به حساب معرفی شده در 

سامانه ستاد واریز گردد.
5- پیشنهادات دارای سپرده کمتر از میزان مقرر و واریزی بعد از وقت اعلام شده مردود خواهند بود.

6- بازدید از خودروها الزامی و در وضعیت موجود واگذار و به فروش می رسد و استانداری مرکزی هیچگونه تعهدی ندارد .
7- برنده مزاید از زمان اعلام برنده بودن 7 روز مهلت دارد نسبت به واریز وجه به حساب معرفی شده در سامانه ستاد اقدام نمائید.

      روابط عمومی استانداری مرکزی

جمهوری  اسلامی ایران
وزارت کشور
ری مرکزی  استاندا

شناسه آگهی: 1577460

با ايلنا همراه شويد
خبرگزاري کار ایران »ایلنا«

به این وسیله اعلام می دارد کارت کیشوندی اینجانب 
مرتضی بلوکی پله شاهی، به شماره 234196/01 مدتی 

است مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مفقودی کارت کیشوندی



روایت عضو کمیسیون امنیت مجلس
از پیام هایی که آمریکا به ایران می دهد؛
احتمال از سرگیری مذاکرات 

در ژاپن
شهریار حیدری، نایب رئیس کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس به دیده بان ایران گفت: 
به تازگی و خصوصا در چندماه گذشته پیام هایی از 
سمت کشورهای غربی و اخیرا هم آمریکا اعلام شده 
است و به نظرم ساز و کار نشســت برجام تا حدودی 
دارد فراهم می شود و انشاالله در آینده، با توجه به اعلام 
آمادگی ژاپن ممکن است در کشور ثالثی مذاکرات از 
سرگیری شود ولی چه برجام به سرانجام برسد و چه 
نرسد، این موضوع باید در چارچوب یک گفت وگو و 

نشست به نتیجه برسد. 
    

کارشناس سعودی: 
لغو روادید میان ایران و عربستان 

امکان پذیر است
به گزارش ایسنا، عیسی آل فایع، کارشناس سعودی 
متخصص در امور راهبــردی و امنیت بین المللی در 
گفت وگو با اسپوتنیک تاکید کرد: در راستای بازگشت 
روابط دیپلماتیک و تا زمانی که ایران رفتار مثبت با 
همسایگانش دارد، اجرای لغو ویزای گردشگری میان 
دو کشور بعید نیست. این امر درآمد اقتصادی برای دو 
طرف دارد و مبادلات تجاری را نیز افزایش می دهد. 
وی افزود: با گسترش این توافقات می توان در گسترش 
روابط دو جانبه و عدم بازگشــت به عقب موفق بود و 
تداوم همکاری با ایران در راستای تقویت امنیت در 

منطقه را تضمین کرد.
    

شریعتی: 
نگذارید مجلس انقلابی 

حقوق های نجومی را قانونی کند
مالک شــریعتی، نماینده مجلس و رئیس هیأت 
تحقیق و تفحص از حقوق های نجومی در جلسه علنی 
دیروز مجلس و در جریان بررسی بندی از لایحه برنامه 
هفتم مربوط به برداشــتن سقف حقوق در اخطاری 
گفت: ما می خواهیم در سال آخر مجلس انقلابی سقف 
حقوق را برداریم که به ضرر مجلس و جریان انقلابی 
است. نتیجه آن می شود که مجلس به قانونی کردن 
حقوق های نجومی متهم خواهد شــد. وی افزود: از 
سال ۱۴۰۰ در ستاد وزارت نفت حقوق ۹۳ میلیون 
تومانی دیده شده که اســناد آن هم موجود است. با 
توجه به این سابقه باید سقفی برای پرداخت حقوق 
باشد. پس نگذارید مجلس انقلابی حقوق های نجومی 

را قانونی کند.
    

توئیت تأمل برانگیز 
آیت الله علوی بروجردی

آیت الله علوی بروجردی، نوه زعیم اســبق حوزه 
علمیه قم در متنی که در حساب ایکس خود منتشر 
کرد، نوشــت: »اگر عده ای می خواهند شخص بنده 
را حذف کنند و تکصدایی در حوزه باشــد بدانند که 
رسالت روحانیت دفاع از حقوق انسان ها و ضعفا بوده و 
کار ما تملق گویی و توجیه نیست. انتقاد، دلسوزی برای 
نظام است. متملقین و آن هایی که عیوب را می بینند و 

نمی گویند تا برطرف شود، دلسوز نیستند.«
    

نامه مهم مجمع تشخیص 
به رهبر انقلاب واقعیت دارد؟

محمدصادق آملــی لاریجانــی، رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام با تکذیب نامه مجمع به رهبر 
انقلاب در مخالفت با مصوبه بی اعتبار شــدن اسناد 
غیررسمی، گفت: ماجرا این است که برخی از فضلای 
حوزۀ علمیۀ قم به رهبری نامه نوشتند و ادعاهای برخی 
که می گویند هیچ جای دنیا اسناد غیررسمی حجت 
نیســت را رد کردند. وی افزود: آقا حکیمانه در پاسخ 
به فضلای قم نوشتند که اگر مجمع نظرات دیگری 
دارد، ایرادی ندارد. نظر مــن ناظر به ابطال معاملات 
نیست، بلکه دســتور به قوه قضائیه برای نپذیرفتن 

مخاصمات است.
    

توضیحات وزیر ارشاد 
درباره ارائه پروانه خبرنگاری

به گزارش ایلنا، محمد مهدی اســماعیلی، وزیر 
ارشــاد درباره انتقاداتی که نســبت به ارائه پروانه 
خبرنگاری به خبرنگاران مطرح شده و بیان می شود 
که این پروانــه صف خبرنــگاران را از یکدیگر جدا 
می کند و به اصطلاح خودی و غیرخودی می شوند، 
گفت: اساسا این بحث با دغدغه حفظ امنیت شغلی 
خبرنگاران در ارتباط اســت نه کار ما. مگر الان که 
یازده هزار و ۵۰۰ نفر را در صندوق هنر بیمه کردیم 
کسی تا حالا اعتراض کرده که مسئله سیاسی است 
و فلان خبرنــگار برای فلان روزنامه اســت و فلان 
خبرنگار برای روزنامه دیگر؟ من احساس می کنم 

سوءتفاهم شده است. 

t oseei r ani . i r
سياست2

از ابتدای سال تاکنون پس از انتشار 
متن لایحه برنامه هفتم توسعه، ماده 
7۵ آن بارها مورد انتقاد کارشناسان 
و حتی برخــی از نمایندگان مجلس 
قرار گرفته اســت؛ اصلــی که هدف 
آن ســنجش تدین و معنویت جامعه 
ایرانی عنوان شــده اما در عین حال با 
اصل کلی »و لا تجسســوا« در دیانت 

اسلام تعارض جدی دارد.  
مجلس شورای اسلامی سوم ماه 
جاری کلیــات لایحــه برنامه هفتم 
توســعه را تصویب کــرد و دیروز نیز 
هشتمین جلســه بررسی این لایحه 
را پشت سر گذاشت و علاوه بر موادی 
که در هفت جلسه قبلی تصویب کرده 
بود، نمایندگان مجلس دیروز بخش 
مولدسازی دارایی های دولت و سایر 
درآمدهای لایحه برنامه هفتم را نیز 

به تصویب رساندند.
با این روند، ایــن نگرانی پررنگ تر 
شده ماده 7۵ نیز در نهایت به تصویب 
نمایندگان مجلس رسیده و در پی آن 
جزئی ترین وجوه زندگی شهروندان 
ایران زیر ذره بینی بزرگ خواهد رفت. 

 دست های باز  برای تفسیر رأی و 
برخورد   سلیقه ای

مطابق این بند »در راستای اعتلای 
فرهنگ عمومــی در جهت تحکیم 
سبک زندگی اسلامی- ایرانی، تقویت 

همبســتگی و اعتماد به نفس ملی و 
روحیه مقاومت، کار و تلاش در جامعه، 
»دســتگاه های اجرایی و دارندگان 
پایگاه های داده موضوع این بند مکلف 
هستند نسبت به ارائه مستمر و جامع 
داده ها به این سامانه به  صورت برخط 

اقدام کنند.«
مــاده مذکــور البتــه جزئیات 
روشــنی ندارد و گنگ و مبهم است. 
محمدحســین زارعی، استاد حقوق 
عمومی دانشگاه شــهید بهشتی در 
همین باره به خبرآنلاین گفته است: 
»قرار است ســامانه ای شکل بگیرد 
که اطلاعاتی را براساس شاخص های 
فرهنگ عمومی در اختیار نهادهایی 
قرار دهد،  اما مشــخص نیســت که 
شــاخص های فرهنگ عمومی چه 
هستند؟ این شاخص ها چه تعریفی 
دارند؟ چه کسی باید این شاخص ها 
را تعریف کند؟ ضوابط آن چیســت؟ 
درواقــع مجلس به نوعی دســت به 
تفویض موضوعی قانــون زده و قرار 
است در جایی دیگر که مشخص نیست 
کجاست،  این شاخص ها تعریف شود 
و به مرحله تشــخیص و رصد و پایش 
و اجرا ... برســد. این موارد که عرض 
کردم از جنس قانون گذاری نیســت 
بلکه کاملا ابهام و اجمال و کلی گویی 

شده است.«
جلال رشــیدی کوچــی یکی از 
نمایندگانی بود کــه از همان ابتدای 
انتشــار متن برنامه هفتــم، با انتقاد 
از این بند و تشــکیل ســامانه رصد و 
سنجش مستمر سبک زندگی مردم 
گفت: »سوال اساســی این است که 
»رصد معنویت« به چه معنایی است؟ 
بارها این مــاده را خواندم، اما متوجه 
نشــدم هدف تدوین کننده این ماده 
در ســنجش معنویت مردم چیست. 
آیا قرار است برای سنجش معنویت 
مردم، از انها خواســته شود که تعداد 

عبادت روزانه خود را اعلام کنند؟«
برخی کارشناسان دیگر معتقدند 
اتفاقا ابهام، بزرگترین ویژگی چنین 

مواد قانونی است تا بعدها برای تفسیر 
به رأی های مختلف و سلیقه ای برخورد 

کردن، دست ها را باز بگذارد. 

 توسل   به  تجسس   برای جبران 
چهار دهه  ناکامی

به طور کلی ذیل ایــن ماده، همه 
اطلاعات هر کابری از خرید و فروش 
گرفته تا ســفارش های آنلاین در هر 
پلتفرمی قرار اســت به سامانه »رصد 
سبک زندگی« ارسال و پردازش شود. 
عمده ترین توجیه دولت و مجلس 
در خصوص این مــاده اطلاع یافتن 
از ســطح معنویت جامعه و شــکل 
زیستن آنها به منظور آینده پژوهی و 

برنامه ریزی های فرهنگی است. 
اعتراضاتی که در پاییز پارســال 
رخ داد، گرچه مسبوق به سابقه بود، 
اما ویژگی هایی داشــت که بسیاری 
از مقامــات و مســئولان را غافلگیر 
کرد؛ ویژگی هایی که با بافت فرهنگی 
نسلی نو ارتباطی مســتقیم داشت. 
ســوزاندن روسری ها، شــعارهای 
ساختارشــکنانه ای که پیــش از آن 
شنیده نشده بودند، ورود دانش آموزان 
به صحنه اعتــراض و تابوشــکنی و 

مواردی از این دست.
در بیرون از وقایع پاییز پارســال 
نیز تغییرات دیگــری در دل اجتماع 
صورت گرفته اند که آنها هم نشان از 
سبک متفاوتی از زندگی است. خالی 
شدن صفوف نماز جماعت و مساجد تا 
جایی که امام جماعتی را وادار به ابتکار 
برگزاری نماز جماعت در پارک کرده 
اســت، کاهش نرخ باروری و ازدواج، 
افزایش مهاجرت و بسیاری رفتارهای 
دیگر، نشــان از تضاد سبک زندگی 
جمعیت قابل توجهی از شــهروندان 

با الگوی مورد پسند حاکمیت دارد. 
این تضاد اما در حالی است که در 
چهار دهه گذشــته، نهادهای ذیربط 
همه ابزارهــای تبلیغاتی برای ترویج 
ســبک زندگی مورد نظر خود را در 
اختیار داشــته اند. اکنون اما به نظر 

می رسد برای جبران این ناکامی ۴۴ 
ساله متوسل به تجسس شده اند. 

 یک ماده   امنیتی 
پشت  ماسک  فرهنگ؟

در عین حال برخی دیگر معتقدند 
که موضوع اساسا کار فرهنگی نیست؛ 
بلکه دغدغه امنیتی اســت؛ به ویژه 
آنکه این ماده بیش از هر چیز یادآور 
برنامه های چیــن در کنترل و رصد 

شهروندانش است. 
آنچه جــورج اورول در دهه چهل 
میلادی برای لندن پیش بینی کرد، 
سال ها بعد نه فقط در لندن، بلکه در 
بسیاری کشــورهای دیگر و با ابعاد 

وسیع تری در چین نیز پیاده شد. 
اورول بــا جمله معــروف »برادر 
بزرگ در حال تماشــای توست«، در 
رمان معــروف ۱۹8۴، تخیل خود از 
رصد لحظه به لحظه شــهروندان در 
پادآرمانشهری که تحت یک حکمرانی 
کنترل گرا و دیکتاتوری اســت را به 
تصویر کشید؛ رصدی که طی آن هیچ 
حریم خصوصی برای هیچ عضوی از 

جامعه باقی نمی ماند. 
اکنون ســال ها پــس از آن رمان 
تخیلی داســتان های واقعی بسیاری 
دربــاره چگونگی رصد شــهروندان 
توسط سیســتم حاکم در کشورها 

وجود دارد. یک سال پیش نیویورک 
تایمز در گزارشی نوشت که در چین 
یک و نیــم میلیارد نفــره، همه چیز 
دائما تحت کنترل اســت. گوشی ها 
ردیابی می شــوند، ســابقه خریدها 
ثبت می شود و حتی احتمالا چت ها 
را هم می خوانند و پکن معتقد اســت 
امنیت اجتماعــی را باید به هر نحوی 

حفظ کرد.
این سیستم هوشمند مثلا می داند 
که بیماران روانی چه زمانی به مدارس 
نزدیک می شوند. حتی می دانند که 
چه افرادی، چــه زمانی قصد دارند به 
پکن بروند و به دولت بابت حقوق خود 

اعتراض کنند. 

گزارش نیویورک تایمز از مرد 7۴ 
ساله ای نوشــته بود که برای رفتن به 
پکن به قصد اعتراض، گوشی موبایل 
خود را خاموش می کرد تا قابل ردیابی 
نباشد و چندین بلیط قطار می خرید تا 
پلیس را گمراه کند و از مسیر دیگری 
خود را به پکن برساند. اما این اقدامات 
نیز او را از چشم دوربین های کنترلی 

مصون نگه نمی داشت. 
مسئله اما جایی غامض می شود که 
دولت هایی چون چین بر اساس همین 
اطلاعات شهروندان خود را رتبه بندی 
می کنند؛ این رتبه بنــدی به برخی 
امتیازات ویژه می دهد و بعضی دیگر را 
از خدمات عمومی محروم یا مشمول 

تنبیه های دیگری می کند. 
تجربه اخــراج اســاتید منتقد و 
معتــرض، گزینش معلمــان، اصرار 
تندروها برای محرومیت بی حجابان 
از برخی خدمات، ممانعــت از ورود 
دانشجویان معترض به دانشگاه و ده ها 
نمونه از این دســت رفتارها موجب 
شده تا بســیاری بیش از آنکه دغدغه 
فرهنگی دولت و مجلس در خصوص 
ماده 7۵ را باور کنند، آن را ابزاری برای 
کنترل بیشتر شــهروندان و تفکیک 
خودی هــا از ناخودی ها برای اعطای 
برتری به برخی و سلب حقوق از برخی 

دیگر می دانند.

ماده 75 برنامه هفتم توسعه دغدغه فرهنگی دارد یا امنیتی؟

لباس قانون بر تن کنترل شهروندان
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محبوبه ولی

روی موج کوتاه

ماده 75 البته جزئیات 
روشنی ندارد و گنگ و مبهم 

است. برخی کارشناسان 
معتقدند اتفاقا ابهام، 

بزرگترین ویژگی چنین مواد 
قانونی است تا بعدها برای 

تفسیر به رأی های مختلف 
و سلیقه ای برخورد کردن، 

دست ها را باز بگذارد

 تجربه اخراج اساتید 
منتقد و معترض، گزینش 

معلمان، اصرار تندروها برای 
محرومیت بی حجابان از 

برخی خدمات، ممانعت از 
ورود دانشجویان معترض به 
دانشگاه و ده ها نمونه از این 
دست رفتارها موجب شده 
تا بسیاری ماده 75 برنامه 

هفتم را ابزاری برای کنترل 
بیشتر شهروندان بدانند

معاون فرماندهی عملیات مشترک عراق خاطرنشان کرد که نیروهای تجزیه طلب 
مخالف ایران از مرزها دور شده و به مکان های مشخص در مرکز کشور منتقل شده اند.

به گزارش ایســنا، »قیس المحمداوی« در گفت وگو با خبرگزاری عراق )واع( 
در خصوص توافق امنیتی تهران و بغداد گفت: یک کمیته عالی به ریاســت قاسم 
الاعرجی، مشاور امنیت ملی عراق و افسران متخصص در وزارت دفاع و وزارت کشور 
و دستگاه های امنیتی از یک ســال پیش در حال ایجاد یک مکانیزم برای توافق با 

جمهوری اسلامی ایران هستند.
وی افزود که آن ها به دنبال کنترل مرزها توسط نیروهای عراقی هستند و توافقی 
میان ایران و عراقی برای دور کردن گروه های کُرد تجزیه طلب از نوار مرزی وجود دارد.

المحمداوی تاکیــد کرد که ایــن مکانیزم آغاز بــه کار کرده و طــی دو هفته 
 گذشته ۱۰ تا ۱۲ نقطه مرزی ایجاد شــده و در اختیار نیروهای مرزبانی عراق قرار 

گرفته است.
وی در خصوص سفر امروز »قاسم الاعرجی« مشاور امنیت ملی عراق در رأس یک 

هیات امنیتی به تهران گفت: این سفر در راستای تکمیل روند اجرایی توافق امنیتی 
ایران و عراق انجام شد. قیس المحمداوی افزود: قانون اساسی عراق روشن و واضح است 
و به هیچ  وجه نمی پذیریم که عراق سکویی برای تجاوز به کشورهای همجوار یعنی 
ایران یا ترکیه و یا کشورهای دیگر باشد. به طور همزمان محمد شیاع السودانی، نخست 
وزیر عراق و همچنین قانون اساسی این کشور بر این مساله تاکید دارد که احترام به 

حاکمیت عراق و معاهدات بسیار مهم است.
وی همچنین نسبت به تداوم همکاری ها و فعالیت های دیپلماتیک و امنیتی در 

مرزها با ایران و ترکیه به منظور احترام متقابل و حفظ حاکمیت ابراز امیدواری کرد.
این مسئول عراقی همچنین گفت که تعرض به حاکمیت عراق قابل پذیرش نیست 
و این رویکرد ثابت پارلمان، دولت و دستگاه های امنیتی است و امیدواری که نیروهای 

مرزبانی بتوانند مرزها را کنترل کنند.
گفتنی است صبح دیروز)یکشنبه( قاسم الاعرجی، مشاور امنیت ملی عراق برای 
دیدار با دبیر شورای عالی امنیت ملی و برخی مقام های ارشد جمهوری اسلامی وارد 

تهران شد. او با علی اکبر احمدیان، نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی 
امنیت ملی کشورمان دیدار و با او درباره مسائل دوجانبه و نحوه اجرای کامل توافقنامه 

امنیتی میان دو کشور گفت وگو و تبادل نظر کرد.
خبرگزاری واع نیز هدف از این سفر را تکمیل روند اجرایی توافق امنیتی ایران و عراق 
عنوان کرده بود. بر اساس گزارش رسانه های عراقی، ریبر احمد، وزیر امور داخلی اقلیم 

کردستان نیز در این سفر الاعرجی را همراهی می کند.

همزمان با دیدار دو مقام بلندپایه ایران و عراق مطرح شد؛

جزئیات جدید از اجرای توافق امنیتی تهران-بغداد

گزارش

رئیس سازمان برنامه و بودجه در راستای انتقادات به نحوه فعالیت هیأت مولدسازی 
دارایی های دولت گفت: کسانی که در هیأت مولدسازی دارایی های دولت هستند یک 

ریال حق جلسه دریافت نمی کنند بنابراین این موارد در راستای تخریب کار ارزشمندی 
است که سه قوه به صورت مشترک انجام می دهد، صورت می گیرد. به گزارش ایلنا، داوود 
منظور در جلسه علنی نوبت صبح دیروز )یکشنبه ۹ مهرماه( مجلس شورای اسلامی 
در جریان بررسی جزئیات لایحه برنامه هفتم توسعه در خصوص تشکیل هیأت عالی 
مولدســازی دارایی های دولت افزود: حکم فعلی در لایحه دولت عیناً تکرار شده و ما از 

نمایندگان خواهش می کنیم به این حکم رأی بدهند.
وی تأکید کرد: در بخش مذکور گفته شده که ســاز و کار شناسایی اموال منقول و 
غیرمنقول چگونه هستند و این تعریف در این بخش ارائه شده است لذا وزارت اقتصاد 
باید در این بخش ضابطه گذاری لازم را لحاظ کند. به عنوان مثال اگر دستگاهی تعداد 
کارکنانش ۵۰ هزار نفر هستند باید مشخص شود این دستگاه به چه میزان ساختمان 
اداری نیاز دارد. رئیس سازمان برنامه و بودجه ادامه داد: حال اگر به جای یک ساختمان 
این دستگاه ۵ ساختمان دارد وزارت اقتصاد و دارایی باید این موارد را به عنوان اموال مازاد 

احصاء و شناسایی کند.
وی با بیان اینکه مولدسازی یکی از روش های تأمین منابع مالی دولت قلمداد می شود 

افزود: البته برخی از نمایندگان به هیأت مولدسازی اشاره کردند که باید بگویم به واقع حکم 
و مجوزی که ما داریم دو ساله است و هم اکنون هم بخشی از زمان آن مجوز سپری شده 
است. منظور ادامه داد: با توجه به اینکه ایده فعلی، ایده درست و خوبی است ما در ۵ سال 
آینده می توانیم مولدسازی را به خوبی انجام دهیم لذا تقاضا داریم که نمایندگان به این 
حکم رأی بدهند. همچنین باید تأکید کنم که ساز و کار نظارتی در این بخش دیده شده 
و هیچ گونه تخلفی امکان پذیر نیست چرا که نماینده دادستان، نماینده مجلس در کنار 
نمایندگان دولت در این هیأت حضور دارند بنابراین رعایت مسائل انضباطی در این هیأت 

لحاظ شده که هیچ گونه انحرافی صورت نگیرد.
منظور تصریح کرد: این بند شاهکار و به اصطلاح رآکتور مولدسازی دارایی های دولت 
محسوب می شود و اگر نمایندگان به آن رأی ندهند ساز و کار نظارت، تصویب و کنترل 

مولدسازی از بین می رود.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه  تعهد و نظارت این هیأت ضابطه مند است، 
تصریح کرد: برخی حرف هایی در فضای مجازی در این بخش گفته می شود لذا در فضای 
مجازی هرکاری که نمی خواهند انجام شود به نوعی آن را تخریب می کنند که البته دولت 
به همه آنها پاسخ داده اســت. وی افزود: به واقع باید تأکید کنم که کسانی که در هیأت 
مولدسازی دارایی های دولت هستند یک ریال حق جلسه دریافت نمی کنند بنابراین 
این موارد در راستای تخریب کار ارزشمندی است که سه قوه به صورت مشترک انجام 
می دهد، صورت می گیرد. منظور بیان کرد: این هیأت نشان داد که هماهنگی کاملی بین 

سه قوه برای این کار خیر و پربرکت وجود دارد.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

هیأت مولدسازی یک ریال حق جلسه دریافت نمی کند

خبر
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خبر اقتصادی

رئیس کل گمرک ایران:
تراز تجاری ایران 

به منفی  6 میلیارد دلار رسید
معاون وزیــر اقتصاد و 
رئیس کل گمــرک ایران از 
افزایش واردات نســبت به 
صادرات خبر داد. به گزارش 
ایلنا محمد رضوانی فر اعلام 

کرد: تجارت خارجی کشور در نیمه اول سال جاری با ۴.۸۴ 
درصد رشد به حدود ۵۴.۶ میلیارد دلار رسید. میزان وزنی 
تجارت خارجی کشور در این مدت ۸۵ میلیون و ۳۰۰ هزار 
تن بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۳.۷۸ درصد 
افزایش نشان می دهد. او با اشاره به میزان صادرات قطعی 
کالاهای غیر نفتی کشور به استثنای نفت خام، نفت کوره، 
نفت ســفید و تجارت چمدانی اظهار داشت: در مدت یاد 
شده بیش از ۶۷ میلیون و ۷۰۰ هزار تن انواع کالاهای غیر 
نفتی به ارزش ۲۴ میلیارد و ۱۴۴ میلیون دلار صادر شد که 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از نظر وزن ۲۹ درصد 
افزایش و از لحاظ ارزش ۲.۶۲ درصد کاهش داشته است. 
لازم به ذکر است رضوانی فر خبر داد: میزان واردات کشور 
در نیمسال اول سال جاری به ۱۷ میلیون و ۶۰۰ هزار تن و 
به ارزش ۳۰ میلیارد و ۴۴۳ میلیون دلار رسید که از افزایش 
۶.۸۹ درصدی در وزن و ۱۱.۶۲ درصدی در ارزش نسبت 
به مدت مشابه ســال قبل برخوردار بوده است. طبق این 
آمار جدید تراز تجاری ایران به منفی ۶ میلیارد دلار رسید.

    
رئیس سازمان بورس:

خروج سیمان و فولاد از بورس 
منتفی است

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد: خروج 
ســیمان و فولاد از بورس کالا منتفی شده و قرار است با 
نهادهایی که به این دو صنعت انتقاد دارند جلساتی برای 
رفع این ابهامات برگزار شــود. به گزارش ایسنا مجید 
عشقی در خصوص نگرانی های مربوط به خروج سیمان 
و فولاد از بورس کالا گفت: معامله کالاها در بورس کالا 
بر اساس قوانین و مقرراتی بوده که دولت های مختلف 
وضع کرده اند. بررســی های کارشناسی نشان می دهد 
خروج این محصولات از بــورس کالا می تواند بازار این 
محصولات را متلاطم کند؛ از ایــن رو تصمیمی در این 
خصوص گرفته نشده و موضوع خروج این محصولات از 

بورس کالا منتفی است.

راکد شــدن بنگاه های اقتصادی و مهاجرت 
شــرکت های دانش بنیان، از مســائلی است که 
واکنش های مسئولین مربوطه را نیز برانگیخته 
است.  سه روز پیش، وزیر صمت با اشاره به اینکه 
حدود ۹ هزار و احد صنعتی راکد در کشور وجود 
دارد، گفت: بسیاری از آنها دانش بنیان بوده اند لذا 
یکی از اهداف ما تمرکز بر این شــرکت ها است، 
همچنین از دیگر اهداف ما توســعه پلتفرم ها و 
شــرکت های صنعتی از طریق ایجاد خوشه های 

بزرگ  مقیاس است. 
به گــزارش فارس، عبــاس علی آبــادی در 
نخستین رویداد ملی صنعت دانش بنیان در مرکز 
همایش های کتابخانه ملی، افزود: اقتصاد بزرگ و 
قوی در گرو افزایش تعداد بنگاه های بزرگ و قوی 
اســت. این بنگاه ها توان بالا برای انجام تحقیق و 
توســعه دارند و همچنین از توان بالا برای هزینه 
در بازاریابی برخوردارند، ضمن اینکه توان بالایی 
برای هزینه در توســعه صادرات و غیره دارند. او 
درباره حجم شرکت های دانش بنیان اظهار کرد: 
تمرکز سیاســتگذاران کشــور تاکنون افزایش 
کمی شــرکت های دانش بنیان کوچک مقیاس 
و در نتیجه رشــد تعداد اندکی از شرکت ها بوده 
است. اگرچه کل شرکت های دانش بنیان کشور 
۸۹۹۵ مورد اســت، اما تعداد شرکت های فعال 
در صنایع پیشــرفته و دانش بنیان با ویژگی های 
خصوصی و دارای پروانه بهره برداری و فروش بیش 
از ۵ میلیون یورو کمتر ا ز ۷۰ شرکت است که البته 
گزارش های جهانی حاکی از آن است که راندمان 

خوبی داشته اند.
وزیــر صمــت در ادامــه بــه جهت گیری 
سیاست های شــرکت های دانش بنیان در هفت 
مورد تولید صادرات محــور و گذر از مونتاژکاری، 
ارتقای بهره وری و رقابت پذیری، کاهش ارزبری 
و عدم خام فروشــی، اصلاح نظام قیمت گذاری 
دستوری، ایجاد ثبات در مدیریت و فضای کسب 
و کار، بازبینی ســازوکارهای نظارتی و بازرسی و 

همچنین تعهد به محیط زیست اشاره کرد و از توجه 
دولت در حل مسئله خودروی برقی و موتورهای 

هواپیما توسط شرکت های دانش بیان خبر داد.
این اظهارات علی آبادی درحالی اســت که با 
توجه به فضای اقتصادی و مهاجــرت روزافزون 
دانش بنیان ها و نیز روند حمایت های دولتی از آنها، 
امید چندانی به تحقق این سیاست ها و جهت گیری 

در راستای هفت محور یادشده وجود ندارد.
 

وجود رانت؛ عامل اصلی عدم تمایل 
شرکت ها به سرمایه گذاری

عضو اتاق بازرگانی ایران در گفت وگو با »توسعه 
ایرانی« تاکید کرد: اگر توزیــع رانت های بزرگ 
در کشــور متوقف نشــود نمی توان انتظار حل 
شدن مشکلات موجود توســط توسعه فناوری 
شــرکت های دانش بنیان را داشت. زیرا ذهنیت 
اقتصادی تصمیم گیران ارشد بنگاه های اقتصادی، 
چه خصوصی چه دولتی، به این سمت می رود که 
از پارامترهای کم زحمت ولی پرمنفعت استفاده 
کنند که ریسک کمتری دارد در مقابل اینکه کار 

پرزحمت اما پرریسک انجام دهند.
فرزین فردیس تصریح کــرد: در واقع حرکت 
به ســوی قرارداد بــا شــرکت های دانش بنیان 
برای شــرکت ها مزیت اقتصادی ندارد. خیلی از 
بنگاه های اقتصادی به جای کار در زمینه فناوری 
و سرمایه گذاری و بســتن قرارداد با شرکت های 
دانش بنیــان و یــا ایجــاد هســته های تولید و 
تجاری سازی فناوری و دانش، ترجیح می دهند 

از رانت ها بهره مند شوند.
این فعال اقتصادی با ارائه چند مثال تشــریح 
کرد: وقتی یک شــرکت می تواند از ارز ترجیحی 
استفاده کند و کل صورت های مالی خود را تغییر 

دهد چرا باید به توسعه فناوری فکر کند که دارای 
عدم قطعیت و ریسک است؟ وقتی به جای ارز ۵۰ 
تومانی ارز ۴۰ تومانی در اختیار دارند. وقتی می توان 
به برق و گاز به جای قیمت رقابت پذیری جهانی 
با قیمت نازلتر دولتی دست پیدا کرد چرا باید به 
سمت سرمایه گذاری برای بهینه کردن تولید برای 

کاهش مصرف انرژی رفت؟ 

چالش های محیط کسب وکار باعث عدم 
جبران فعالیت های سرمایه گذاری می شود 
فردیس درباره مشــکلات محیــط فعالیت 
اقتصادی بیان کرد: مــن منکر تلاش هایی که به 
صورت مقطعی در بعضی از نهادها و سازمان های 
دولتــی مخصوصا معاونــت علمــی و فناوری 
ریاست جمهوری انجام می شود نیستم. اما واقعیت 
این اســت مادامی که فضای عمومی کسب وکار 
کشور آمادگی سرمایه گذاری را نداشته و محیط 
کسب وکار نامناسب برای فعالیت بخش خصوصی 
است، یک یا دو حوزه کاری هم اگر کار خود را خوب 
انجام دهند نمی توانند جبران کننده ضعف های 

محیط کسب وکار باشند. به گفته این عضو اتاق 
بازرگانی، ما در فضای اقتصاد کلان با یکسری عدم 
قطعیت های درازمدت مانند بحث های مرتبط با ارز 
و تعاملات تجاری بین المللی یا دسترسی به بازارها 
به دلیل تحریم یا تامین و تهیه مواد اولیه مورد نیاز و 
مسائلی در حوزه بانکی مواجه هستیم و این عوامل 
باعث می شود وقتی یک بنگاه اقتصادی بخواهد 
تصمیم گیری کند بیشتر نکته های منفی اول به 

چشم می آید.
فردیس دربــاره تاثیر تســهیلات دولتی بر 
شــرکت های دانش بنیان گفت: آمارهایی که به 
عنوان تسهیلات، امکانات و معافیت های اعطایی 
به شرکت های دانش بنیان منتشر می شود، عدد 
بزرگی در مقایسه با کلیت اقتصاد نیست. مثلا قرار 
است ۳ هزار میلیارد تومان تسهیلات اعطا شود اما 
این رقم در مقایســه با نرخ ارز و حجم اقتصادی و 
رانتی که در حوزه های دیگــر به خصوص انرژی 

هست، قابل توجه نیست.

بحران مهاجرت شرکت های دانش بنیان
مرداد ســال جاری مدیر رصدخانه مهاجرت 
ایران اعلام کرد: متاســفانه نســل ســرمایه ای 
کشور را به سادگی از دســت می دهیم و به نوعی 

نسل کشی سرمایه انسانی را در کشور 
رقم می زنیم. براســاس آمار اعلامی 
نیرو های کلیــدی و متخصص ۶۷ 
درصد شرکت های دانش بنیان وارد 

فرآیند مهاجرت شده اند.
بهــرام صلواتی در 

نشســت راه گفتگو  
با انتقاد از برخی 

رفتار هــا در 

مواجهه با نخبگان و دانشمندان جوان ایرانی علت 
اصلی سوق دادن نخبگان به سمت خارج کشور را 
بی کفایتی در استفاده از سرمایه های علمی ایران 
دانست. او افزود: در مسیر فعالیت نخبگان سنگ 
اندازی می شــود و برخی نخبگان و دانشمندان 
جوان را با رفتار و اقدامات خاص به سمت مهاجرت 

سوق می دهند.
با تمام این مشــکلات ذکر شده شرکت های 
دانش بنیان در ســال های اخیر سهم خوبی در 
اقتصاد به دســت آوردند. طبق گزارش ســالانه 
شرکت اعتبارسنجی ارزش آفرین اعتماد، سهم 
کل درآمد شــرکت های دانش بنیــان در تولید 
ناخالص داخلی حدود ۱.۶۵ درصد و سهم فروش 
محصولات دانش بنیان از اقتصاد کشور حدود ۰.۶۷ 

درصد تخمین زده شده است.
همچنین میزان وام های فعال شــرکت های 
دانش بنیان در سیســتم بانکی در انتهای سال 
۱۴۰۰ حدود ۸۷ هزار میلیارد تومان بوده است که 
درمقایسه با مجموع کل وام های فعال بانک های 
کشور سهم ۲.۱ درصدی دارد. از سوی دیگر، سهم 
فروش محصولات دانش بنیان حدود ۴۰ درصد از 

فروش شرکت ها تخمین زده می شود.
میزان ضمانت نامه های فعال شــرکت های 
دانش بنیان طبق این گزارش در سیستم بانکی 
در انتهای ســال ۱۴۰۰ حدود ۵۵ هزار میلیارد 
تومان بوده است که معادل ۳.۱ مجموع اقلام زیر 
خط ترازنامه های بانکی است که بخش عمده آن را 

تعهدات تشکیل می دهد.
در پایان باید به این نکته اشاره کرد که با توجه به 
نبود افق روشن برای بهبود وضعیت سرمایه گذاری 
خارجی در کشور، باید به شرکت هایی معطوف بود 
که قابلیت سرمایه گذاری در بخش مولد اقتصاد 
ایران را دارند. اما تمام این مسائل منوط به این است 
که چارچوب کلی اقتصاد اصــلاح و توزیع رانت 
محدود شود که بنگاه ها به سمت سرمایه گذاری 
بیشتر حرکت کنند. سرمایه گذاری بیشتر باعث 
توسعه صنعت و رشد اقتصادی و اشتغال می شود 

بنابرایــن بــا 
یســتن  نگر
حتی با منطق 
ســود، این راه 
پرزحمــت و 
طولانی اما 
منفعت زا 

است.

دلیل ناکارآمدی توسعه فناوری در بهبود فضای کسب وکار از نگاه عضو اتاق بازرگانی: 

بهرهمندیبنگاههایاقتصادیازرانتبهجایفناوریدانشبنیانها

عضو اتاق بازرگانی در گفت وگو با 
»توسعه ایرانی«: حرکت به سوی 

قرارداد با شرکت های دانش بنیان 
برای شرکت ها مزیت اقتصادی ندارد. 

خیلی از بنگاه های اقتصادی به جای 
کار در زمینه فناوری و سرمایه گذاری 

و بستن قرارداد با دانش بنیان ها و 
یا ایجاد هسته های تولید و تجاری 

سازی فناوری و دانش، ترجیح 
می دهند از رانت  بهره مند شوند

مرداد سال جاری مدیر رصدخانه 
مهاجرت ایران اعلام کرد: متاسفانه 

نسل سرمایه ای کشور را به سادگی از 
دست می دهیم و به نوعی نسل کشی 

سرمایه انسانی را در کشور رقم 
می زنیم. براساس آمار اعلامی 

نیرو های کلیدی و متخصص ۶۷ 
درصد شرکت های دانش بنیان وارد 

فرآیند مهاجرت شده اند

یک کارشناس حوزه آب گفت: فروش و یا صادرات 
آب بسته بندی نمی تواند به صنعت آب ضربه بزند چون 

منابع آبی کشور روی آن حسابی باز نکرده است. 
محمد ابراهیم رییسی در گفتگو با ایلنا افزود: در دنیا 
آب بسته بندی جزو برنامه ریزی تامین آب شرب دیده 
شده اما در ایران اینگونه نیست. بنابراین نگاه اینکه آب 
صادر می شــود تاثیری بر حجم منابع آبی در کشور ما 

ندارد چون ادعای دولت این است که ما صددرصد آب 
را تامین می کنیم. 

او درباره صادرات آب بسته بندی و اینکه آیا تاثیری 
بر کاهش منابع آبی کشور خواهد داشت، اظهار داشت: 
ابتدا باید موضوع آب بسته بندی و معدنی را از هم جدا 
بدانیم، آب بســته بندی می تواند آب نوشــیدنی و یا  
DRINKING WATRE باشد یعنی لزوما به این 

معنا نیست که منشا همه این آبها چشمه باشد است. 
به عبارت دیگر دو نوع آب داریم برخی معدنی هستند 
و برخی آب چشمه را برداشــت و متعادل کرده یعنی 
سختی آب را کم و تبدیل به آب معدنی می کنند، بنابراین 

آب های بسته بندی منشاهای متفاوت دارند. 
این کارشــناس حوزه آب تصریح کرد: کسانی که 
اقدام به احداث کارخانجات آب معدنی می کنند باید از 
شرکت های آب منطقه ای مجوز دریافت کنند،.تولید آب 
معدنی از چشمه  در حساب و کتاب منابع آبی کشور دیده 
نمی شود. بنابراین شکل این قضیه تولید خصوصی است 
و کالای عمومی نیست. اما شکل مبادله خصوصی است 
و تولیدکننده هزینه می کند و هر بازاری که امکان داشته 

باشد اقدام به صادرات می کند. در عین حال سیستم آبی 
کشور  همیشه ادعا کرده که ۸ میلیارد متر مکعب آب 
شرب در کشور موجود است و به همه مردم می رسد آن 
چیزی که مردم از آب بسته بندی استفاده می کنند یک 
گروه لاکچری هستند وگرنه در شبکه لوله کشی؛ آب 

بسیار باکیفیت جاری می شود. 
رییســی با بیان اینکه فــروش و یا صــادرات آب 
بســته بندی نمی تواند به صنعت آب ضربه بزند چون 
منابع آبی کشور روی آن حسابی باز نکرده است تاکید 
کرد: وقتی وزارت نیرو اعلام می کند آب مورد نیاز مردم 
را تامین می کنیم این شیوه از تامین آب را جزء حساب 

و کتاب نمی آورد.

کارشناس حوزه آب بررسی کرد:

تاثیر صادرات آب بسته بندی بر منابع آبی کشور

گفت وگو

رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت: اخبار غیررسمی درباره پذیرفته شدن 
اف ای تی اف شنیده ایم و امکان جدی تر شدن مذاکرات هم وجود دارد؛ اما با 
وجود انتشار برخی خبر های خوش مبنی بر ایجاد گشایش های دیپلماتیک، 
سیاست گذاران در برخی حوزه ها با جدیت سعی می کنند تا محدودیت های 

داخلی بیشتری بر سر راه فعالان اقتصادی ایجاد کنند. 
به گزارش اکو ایران، حسین سلاح ورزی در نشســت دوره دهم هیات 
نمایندگان اتاق بازرگانی در مشهد، با اشاره به اینکه جهش نرخ ارز و تورم های 
بالا، هزینه های تولید را به شدت بالا برده و قدرت رقابت پذیری تولید کمتر 
شده است، گفت: در چنین شرایطی، در صورت اصرار بر تداوم پیمان سپاری 
ارزی، قطعا صادرات کاهش خواهد یافت. او راه حل کاهش رشــد تورم را از 
طریق خاموش کردن موتور های ایجاد نقدینگی همچون بدهی های بانکی 
و چاپ پول و همین طور کاهش هزینه های تبــادل از طریق بهبود روابط 
بین الملل و رفع محدودیت ها اعلام کرد و گفت: در هفته های اخیر شــاهد 

مخالفت هایی با نهاد های بازارساز مثل بورس کالا به بهانه مقابله با گران فروشی 
و مقابله با تورم هستیم این در حالی ست که حذف نهاد هایی مانند بورس و 
جایگزینی قیمت گذاری دستوری، به توسعه فساد منجر می شود، بنگاه ها 
را زیان ده می کند و اثری جز کاهش تولید به دنبال نخواهد داشت. به گفته 
سلاح ورزی، اگر تحریم ها نتوانست اقتصاد ایران را به فروپاشی برساند، اجرای 
این سیاست ها حتماً این کار را خواهد کرد. رئیس اتاق بازرگانی ایران در ادامه 
دررابطه با وضعیت اقتصاد ایران گفت: در سال میلادی گذشته حجم تولید 
ناخالص داخلی ایران حدود ۴۰ درصد تولید ناخالص داخلی عربســتان و 

ترکیه بوده که این امر اهمیت نکات اقتصادی به سیاست ها را نشان می دهد.

تدوین چراغ خاموش بودجه ۱۴۰۳
دولتی ها در حال تنظیم و تدوین لایحه بودجه سال آینده هستند، اما ظاهرا 
قرار نیست بخش خصوصی و فعالان اقتصادی در تدوین این برنامه هیچ نقشی 
داشته باشند. آنطور که رئیس اتاق بازرگانی ایران گفته امسال هم از هیچ یک 

از ارکان بخش خصوصی در ستاد تدوین لایحه بودجه دعوت نشده است.
سلاح ورزی با بیان اینکه بخش خصوصی اهمیت کسری بودجه دولت را 
درک می کند، توضیح داد: متاسفانه سیاست هایی که امروز اجرا می شود در 

راستای تضعیف بنیه تولید است. 
او در ادامه با اشاره به تداوم ناترازی انرژی و مشکلات ناشی از قطع برق و 
زیان های ناشی از آن بر بخش تولید، گفت: این داستان در زمستان با قطع گاز 
تکرار خواهد شد؛ ازاین رو پیشاپیش برای مدیریت کسری گاز در زمستان 
هشدار داده و درخواســت می کنم که دولت روشی غیر از قطع گاز صنایع و 

واحد های تولیدی برای عبور از مشکل در پیش بگیرد. 
برنامه هفتم توسعه رشــد ۲۳ درصدی صادرات را هدف گرفته، این در 
حالی ست که به گفته رئیس اتاق بازرگانی ایران، این هدف صادراتی بدون 
سیاست ارزی معتبر برای بخش خصوصی محقق نخواهد شد و احکام مربوط 
به سیاست های ارزی در برنامه هفتم هم به هیچ وجه کشور را در دستیابی به 

این هدف کمک نمی کند.

شنیده های رئیس اتاق بازرگانی از گشایش های دیپلماتیک: 

پذیرش FATF در راه است؟

گزارش

رامتین موثق

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شناسه آگهی: 1567992
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 1402603310۵7002006 
هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج ناحیه دو تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای /خانم مجید نویدی متین فرزند مصطفی بشماره شناسنامه 
124۵ صادره از در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 41۸.00 متر مربع از 
پلاک 1713 فرعی از اصلی واقع در ماهدشت خ امام رضا جنب پلاک 3۸ شهرک 
ویلایی کاج کوچه احداثی قطعه 7 سمت راست خریداری از مالک رسمی آقای /
خانم علی اکبر اصلانی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/06/26
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/07/10

مهران رشیدی رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی: 1576797

نظر به اینکه آقایان احمد یاسین چنگائی و بهروز عطائی منصوری و خانم فاطمه یوسفی با 
استناد دو برگ استشهادیه گواهی امضاء شده منضم به تقاضای کتبی دریافت سند مالکیت 
المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه و مدعی است اسناد مالکیت تک برگ به شماره سریالهای 
1921۸3 و 1921۸2 و 1921۸1 دفتر املاک الکترونیکی 14022032۵001009139 و 1921۸1 
الکترونیکی  املاک  دفتر   1921۸2 و   14022032۵00100913۵ الکترونیکی  املاک  دفتر 
14022032۵001009136 تحت پلاک 446 فرعی مفروز و مجزی شده از 9۵ فرعی از 2396 
اصلی واقع در بخش 1 خرم آباد )هر کدام نسبت به دو دانگ ( متعلق به نامبردگان میباشد که 
بعلت کار ساختمانی مفقود گردیده دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد لذا باستناد تبصره یک 
ماده 120 آیین نامه اصلاحی قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی و متذکر میگردد هر کسی 
نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود میباشد 
بایستی ظرف مدت 10 روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل 
سند مالکیت یا سند معامله ای به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم اعتراض در 
مهلت مقرر ویا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند 

مالكیت المثنى و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد.

صید آقا نجفوند دریکوندی
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد



t oseei r ani . i r
4

دسترنج
 شماره  1455 /       دوشنبه  10  مهر   1402  /     16  ربیع الاول   1445  /  2  اکتبر   42023

اخبار کارگری

با وجود درخواست های مکرر کارگران برای 
افزایش دســتمزد در نیمه دوم سال، بالاخره 
وزارت کار، آب پاکی را به روی دست کارگران 
ریخت و اعــام کرد که بــرای افزایش حداقل 
دســتمزد کارگران، هیچ تصمیمــی گرفته 

نشده است.
بنا به گفته »علی حسین رعیتی فرد« معاون 
روابط کار وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، 
طبق قانون میزان افزایش حداقل حقوق با توجه 
به تورم و نه الزاما به اندازه تورم است. وی متذکر 
شد: قبول دارم با توجه به تورم، شرایط کارگران 
و حتی کارمندان دچار مشــکل شده اما اینکه 
صرف نمایندگان کارگران پیشنهاد برگزاری 
جلسه افزایش حداقل حقوق را داشته باشند، 

کافی نیست. 
بــه گفتــه رعیتی فــرد، در یــک فرایند 
ســه جانبه گرایی باید اجماع حاصل شود زیرا 
کارفرمایان هــم دغدغه هایی در تامین حقوق 
کارگران دارند. معاون روابــط کار توضیح داد: 
شــورای عالی کار قبــا هر چهار مــاه یک بار 
برگزار می شد ولی اکنون به طور منظم ماهانه 
برگزار می شود. جلسه شورای عالی کار تا آخر 
مهرماه برگزار می شود اما هنوز مطلبی در مورد 
تجدیدنظر در حقوق کارگران در دســتور کار 

قرار نگرفته است.

این اظهــارات در حالی اســت که »صولت 
مرتضوی« وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، 
اوایل شــهریورماه درباره درخواست کارگران 
برای برگزاری جلسه شورای عالی کار و بررسی 
مجدد مزد، اعام کرد: اعضای شورای عالی کار 
می توانند درخواســت بازنگری حداقل حقوق 
کارگران را داشته باشند. به گفته او، در صورت 
درخواست، موضوع در دستور کار قرار می گیرد و 
در کمیسیون های کارشناسی مورد بررسی قرار 
می گیرد و اگر ضرورت داشــته باشد در جلسه 

شورای عالی کار  مطرح می شود.

فشار   تورم   روی  حقوق   کارگران
از همان اسفندماه ســال گذشته که مصوبه 
حداقل دســتمزد کارگران در ســال ۱۴۰۲ با 
افزایــش ۲۷ و ۲۱درصدی اباغ شــد، طرف 
کارگری از متناسب نبودن این رقم با واقعیت های 
هزینه معیشت گایه داشت. به تدریج، با افزایش 
تورم بازار مسکن و کالاهای اساسی، نمایندگان 
کارگران در شــورای عالی کار بازنگری هزینه 
معیشــت و بحث درباره ترمیم مزد را خواستار 
شدند؛ مســأله ای که البته خواسته کارفرمایان 
نیست و دولت نیز بنا به هزینه هایی که از محل 
افزایش دستمزد متحمل می شود، عاقه ای به 

پیگیری این خواسته ندارد.
»آیت اســدی«، عضو کارگری شورای عالی 
کار در همیــن رابطه به خبرآنایــن گفت: در 
جریان مذاکــرات مــزدی ۱۴۰۲ وقتی بحث 
افزایش ۲۷درصدی حداقل دستمزد پیش آمد، 
نمایندگان دولت در نشست وعده هایی دادند که 
متاسفانه اکنون بعد از گذشت بیش از شش ماه 

می بینیم به این وعده ها عمل نکرده اند.
اسدی عنوان کرد: یکی از مهم ترین مشکات 
کارگران امروز بحث مســکن است. هزینه های 
مسکن به اثرگذارترین مولفه در سبد معیشت 
کارگران شاغل و بازنشسته بدل شده، به خصوص 
وقتی در نظر بگیریم که حداقل ۶۰درصد کارگران 

کشور مستاجر و فاقد خانه ملکی هستند. در این 
شرایط، تامین مســکن برای کارگران، یکی از 
مهم ترین اولویت هاست و باید در دستور کار دولت 
قرار بگیرد. دولت نه تنها بــه وعده های خود در 
زمینه تامین مسکن عمل نکرد بلکه نتوانست تورم 
بخش مسکن را مهار کند. در ماه های گذشته، 

اجاره خانه تبدیل به هیولایی مهارنشدنی شد.
این نماینده کارگــری در رابطه با وعده های 
وزرای اقتصــادی دولــت توضیــح داد: در 
نشست های مزدی وعده دادند اقدامات خوبی 
در ارتباط با مســکن کارگری صورت می دهند. 
قرار شد تعاونی های مسکن کارگری فعال شوند 
و هم زمین رایگان در اختیار این تعاونی ها بگذارند 
و هم تسهیات ارزان قیمت به آنها بدهند. در این 
راستا کاری در شش ماه گذشته انجام نشده است.

به گفته اسدی، پیشــنهاد اعضای کارگری 
شــورای عالی کار، تهاتــر بخشــی از مالیات 
کارفرمایان با میزان کمکی است که به تعاونی های 
مســکن می کنند اما برای اجرایی شــدن این 

پیشنهاد نیز اقدامی صورت نگرفته است.
او می افزایــد: با تهاتــر بخشــی از مالیات 
کارفرمایان، مسلماً آنها به حمایت از تعاونی های 
مســکن کارگری ترغیب می شــوند و این امر 
می تواند به فعال ســازی تعاونی های مســکن 

کمک کند.
به اعتقاد عضو کارگری شــورای عالی کار، 
تعاونی های مســکن کارگری همچنان در اغما 
هستند و انگیزه ای برای ایجاد تعاونی های جدید 
نیســت. بســیاری از تعاونی های موجود نیز با 
نارسایی ها و مشکات بسیار دست و پنجه نرم 

می کنند.
اســدی تاکید کرد: دولــت همچنین قول 
داده بود کالاهای اساسی به قیمت بسیار پایین 
در اختیار جامعه کارگری کشــور قرار گیرد که 

متاسفانه این هم عملی نشد.
عضو کارگری شورای عالی کار در پایان گفت: 
اگر دولت در زمینه تامین مسکن و تامین کالاهای 
اساســی با قیمت ارزان، اقدامات کافی صورت 
می داد، بحران معیشــت کارگران تا این اندازه 
جدی نمی شد. امروز کارگران کشور دو مشکل 
عمده دارند، اول هزینه های سنگین اجاره خانه 
و دوم گرانی شــدید کالاهای اساســی در بازار. 
کارگران با دستمزدی که می گیرند نمی توانند از 

پس هزینه های این دو بخش بربیایند.

تورم   منتظر   مشخص  شدن
 نتیجه   دستمزد   نمی ماند

سوت پایان مذاکرات مزدی در روزهای پایانی 
اسفندماه ۱۴۰۱ زده شــد اما کارگران به مانند 
ســال های قبل از نتیجه ای که از آن بیرون آمد، 
ناراضی بودند. علت آن هم فاصله نرخ دستمزد با 

تورم و سبد معیشت بود. در ادامه نارضایتی ها به 
امسال کشیده شد، چرا که تورمی که مسئولان 
وعده مهار آن را می دادند کماکان سیر صعودی 
را طی می کرد. کارگران به وزیر نامه نوشتند اما 
پاسخ وزارت کار رد و تکذیب آمارها بود. وزیر کار 
می گفت طبق قانون یک بار در سال جلسه مزد 
تشکیل می شود و وزیر اقتصاد آن را مشروط به 

تغییر حقوق کارمندان می کرد.
اما همین چند وقت پیش بود که وزیر کار از 
موضع قبلی خود عقب نشینی کرد و با خواسته 
کارگران حداقل در کام همراه شــد. قرار شد 
همین هفته قبل، جلســه شــورای عالی کار با 
حضور نمایندگان دولــت، کارفرما و کارگران با 
محوریت ترمیم دستمزد کارگران برگزار شود. 
این در حالی بود که همزمان صدای نمایندگان 
کارگری به فراکسیون کارگری مجلس هم رسید. 
بحث درباره قانونی بودن یا نبودن افزایش دستمزد 
بالا گرفت. سمیه گلپور- رئیس کانون انجمن های 
صنفی کارگری در این باره اظهار کرد که در قانون 
تاکیدی بر اینکه دستمزد سالی یکبار افزایش یابد، 
نشده است. بلکه در قانون بیان شده که دستمزد 
باید سالانه بالا رود و این سالانه به معنای سالی 

یکبار نیست.
وی همچنین تاکید کــرد که مطابق با آنچه 
وزیر اقتصاد گفته تا پایان ســال تورم حدود ۴۰ 
درصد اســت، بنابراین انتظار ما بر این است که 

دولت فکری به حال قدرت خرید کارگران کند.
در حالی که انتظار می رفت همین هفته قبل 
این ماجرا به ســرانجام برسد. با توجه به  آخرین 
اظهار نظر یک مقــام دولتی درباره دســتمزد 
کارگران که »نمی شــود صرفا یک طرف تقاضا 
بدهد و دســتمزد اضافه شود!«؛ به نظر می رسد 
فعا این ماجرا ســر درازی کرد و قرار نیست به 
این زودی ها ختم به خیر شود. باید دید واکنش 
بعدی از ســمت کدام یک از شرکای اجتماعی 
خواهد بود؛ کارگران، دولت یا کارفرمایان. اما آنچه 
معلوم است این است که تورم منتظر مشخص 
شدن نتیجه دستمزد نمی ماند و هر روز شرایط 
را برای قشر کم درآمد و عاصی جامعه سخت تر 
و ســخت تر خواهد کرد و معضات اجتماعی را 

بیشتر و بیشتر.

عضو شورای عالی کار: دولت زیر همه وعده هایش زد

آب پاکی وزارت کار روی دست کارگران
مدیرعامل تأمین اجتماعی خبر داد:

واریز مرحله سوم 
وام بازنشستگان کارگری

مدیرعامل تأمین اجتماعی از پرداخت شــش 
هزار میلیارد تومان از مطالبات مراکز درمانی طرف 
قرارداد این ســازمان و نیز پرداخــت ۴۰هزار فقره 
تسهیات مالی قرض الحســنه به بازنشستگان در 
مرحله سوم پرداخت وام بازنشستگان در سال جاری 
خبر داد. به گزارش ایســنا، هاشــم موسوی گفت: 
پرداخت به موقع مطالبات مراکز طرف قرارداد، یکی 
از اولویت های مهم حوزه درمــان تأمین اجتماعی 
اســت. در تداوم پرداخت هایی که در ایام اخیر در 
این زمینه صورت گرفته، شش هزار میلیارد تومان 
دیگر از مطالبات مراکز طرف قرارداد این ســازمان 
در سراسر کشور پرداخت شد که از این عدد حدود 
۴۰۰۰ میلیارد تومان به مراکز دانشگاهی اختصاص 
داشــته و ۲۰۰۰ میلیارد تومان نیز به مراکز طرف 
قرارداد غیردانشگاهی و بخش خصوصی پرداخت 
شده است. امیدواریم با بهبود شرایط مالی سازمان 
که متأثر از برنامه های تحولی است، روال پرداخت 
مطالبات مراکز طرف قرارداد روزبه روز بهبود یافته 
و فاصله مطالباتی این مراکز به حداقل برســد. وی 
افزود: همچنین به منظور کمک به بهبود معیشت 
بازنشستگان، از ابتدای امسال تاکنون به ۱۱۷هزار 
نفر متقاضی تسیهات مالی قرض الحسنه پرداخت 
شده اســت. مرحله ســوم این وام که مبلغ آن ۲۰ 
میلیون تومان بوده و ثبت نام آن نیز به صورت کاماً 
غیرحضوری انجام شد، به ۴۰هزار نفر پرداخت شد. 
قصد داریم اعطای وام قرض الحسنه به بازنشستگان 
را با قوت ادامه بدهیــم و در مراحل بعدی هم تعداد 
بیشتری از بازنشستگان واجد شرایط، این تسهیات 

را دریافت خواهند کرد.
    

تجمع بازنشستگان کارگری 
در برخی از شهرهای کشور

روز گذشته )نهم مهرماه( جمعی از بازنشستگان 
تامین اجتماعی در شــهرهایی مانند کرمانشــاه و 
شــوش، مقابل ادارات تامین اجتماعی این شهرها 
تجمع کردنــد. به گزارش ایلنا، این بازنشســتگان 
می گویند: خواستار افزایش مستمری ها به میزان 
خط فقر هستیم. با مستمری دریافتی یک هفته هم 
نمی توانیم زندگی کنیــم، ضمن اینکه هزینه های 

بالای درمان ما را به ستوه آورده است.
    

کارگر فولاد کویر اردستان 
قربانی حادثه کار شد

صبح روز یکشنبه )نهم مهر ماه( یک حادثه منجر 
به فوت برای یکی از کارگران شاغل در کارخانه فولاد 
کویر اردســتان اتفاق افتاد. به گزارش ایلنا، کارگر 
متوفی »سعید ملکی« با ۴۵سال سن، متاهل و دارای 
دو فرزند دختر و پسر بود و علت مرگ وی، گیر کردن 
بدن کارگر بین نوار نقاله حین کار در کارخانه بوده 
که بافاصله جان خود را از دســت داده است. دلیل 
و جزئیات حادثه هنوز مشخص نیست و مسئولان 
قضایی و بازرسی اداره کار پیگیر جزئیات این حادثه 

و مقصر احتمالی مرگ این کارگر هستند.
    

مرگ دو کارگر ساختمانی 
بر اثر ریزش آوار

در حادثه ریزش آوار که شــامگاه روز شنبه )۸ 
مهرماه( در شــهر چوپار از توابع کرمان رخ داد، دو 
کارگر حین کار تخریب ســاختمان و بر اثر ریزش 
دیوار دچار حادثه شدند. به گزارش ایلنا، این کارگران 
که به دلیل ســنگین بودن آوار دچار مصدومیت از 
چند ناحیه بدن شده بودند، به رغم تاش تیم های 
امدادی استان کرمان و شهر ماهان در محل حادثه 

جان باختند.
    

کارگر مصدوم حادثه انفجار 
کوره ذوب، جان باخت

کارگری که چندی پیش بر اثر انفجار کوره ذوب 
به شدت زخمی شــده بود، جان باخت. به گزارش 
ایلنا، رسول رضوانی فر، کارگر یکی از کارخانه های 
ریخته گری مســتقر در شــهرک صنعتی کاوه در 
استان مرکزی که چند روز پیش بر اثر حادثه انفجار 
کوره ذوب دچار جراحات و ســوختگی شــده بود، 
در بیمارســتانی در تهران جان باخت. این کارگر با 
ســوختگی حدود ۹۰درصدی به بیمارستانی در 

تهران اعزام شده بود.

 با وجود درخواست های مکرر 
کارگران برای افزایش دستمزد در 
نیمه دوم سال، بالاخره وزارت کار، 
آب پاکی را به روی دست کارگران 

ریخت و اعلام کرد که برای افزایش 
حداقل دستمزد کارگران، هیچ 

تصمیمی گرفته نشده است

باید دید واکنش بعدی در مورد 
دستمزد کارگران از سمت کدام 
یک از شرکای اجتماعی خواهد 

بود؛ کارگران، دولت یا کارفرمایان. 
اما آنچه معلوم است این است که 

تورم منتظر مشخص شدن نتیجه 
دستمزد نمی ماند و هر روز شرایط را 
برای قشر کم درآمد و عاصی جامعه 

سخت تر و سخت تر خواهد کرد و 
معضلات اجتماعی را بیشتر و بیشتر

دبیر کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با اشاره به اینکه 
قراردادهای موقت آسیب جدی به امنیت شغلی وارد کرده، گفت: 
کارگری که خود وضعیت چند ماه دیگــر خود را نمی داند، چه 

طور و با چه امیدی خواهد توانست برای بقیه کاری انجام دهد؟
هادی ابوی در گفت وگو با تســنیم با بیان اینکه معیشت و 
امنیت شغلی کارگری از اهمیت بسیاری برخوردار است، افزود: 
در کل کشور بیش از ۵۰درصد جمعیت را کارگران و خانواده آنها 
تشکیل می دهند. قراردادهای موقت باعث شده این قشر امنیت 
شغلی نداشته باشد لذا سال هاست که در عرصه اجتماعی و شغلی 
کارگران اتفاقی نیفتاده است. وی ادامه داد: وقتی کارگری بعد از 

۱۵ سال سابقه، سه ماه به سه ماه با او قرارداد می بندند و هر زمان 
که میل کارفرما باشد آن کارگر کار خود را از دست می دهد، چنین 
کارگری هیچ گاه نمی تواند برای خود زندگی بسازد. باید با حداقل 
دســتمزد زندگی را ادامه بدهد و پس اندازی هم نداشته باشد. 
دبیر کانون عالی انجمن های صنفی کارگران گفت: حقوق فعلی 
تنها نیمی از زندگی یک کارگر را تأمین  می کند پس بقیه هزینه 
زندگی او از کجا باید تامین شود؟ شرایط طوری است که نگران 

آینده کارگران هستیم.
وی گفت: فاصله درآمدی کارگر و سایر اقشار بسیار زیاد است. 
بعضی از کارگران، روزمزد و به اصطاح زیرپله ای هســتند و از 

هیچ جا حمایت نمی شوند. آنها کارفرمایانی دارند که اعتقادی به 
پرداخت مزایای شغلی ندارند.

ابوی با بیان اینکه جدا از شــرایط سختی زندگی کارگران، 
برخی موارد پیشــنهادی در لایحه هفتم بر نگرانی آنها به ویژه 
برای بازنشستگی و امنیت شغلی افزوده است، گفت: به طور مثال 
مطرح کردن طرح استاد - شاگردی برای کمک به توسعه کسب 

و کارها نباید به بهای مایه گذاشتن از نیروی انسانی باشد. با این 
طرح ما نمی توانیم از کارگر انتظار داشته باشیم تا به مدت 3سال 
با ۵۰درصد درآمد کار کند، آن هم در شرایط اقتصادی که قیمت 

کالاها در کسری از زمان چند برابر می شود.
دبیر کانون عالی انجمن های صنفی کارگران گفت: اگر قرار 
باشد به یک کارگر در ابتدای ورود به کار تنها نیمی از حقوق داده 
شود، این کارگر نه قادر به ازدواج است نه می تواند برای فرزندآوری 

تصمیم بگیرد و نه حتی اجاره خانه خود را پرداخت کند!
وی با اشاره به سایر مفاد لایحه برنامه هفتم توسعه ابراز کرد: 
تبدیل نحوه محاسبه مستمری از دو ســال آخر به پنج سال، 
فشار مضاعفی به کارگران وارد می کند. شــاید این کار به نفع 
صندوق های بازنشستگی باشد ولی قطعا به زیان کارگر است. 
اگر برای کارگری که قرار است بازنشسته شود متوسط ۵سال 
آخر زمان اشــتغال را برای حقوق بازنشستگی در نظر بگیریم، 
چالش هایی در جامعه به وجود می آوریم که قابل جبران نیست.

دبیر کانون عالی انجمن های صنفی:

هیچ نهادی از کارگران روزمزد حمایت نمی کند

گفت وگو

حدود ۹۲ کارگر شــهرداری نیشــابور که اخیرا تبدیل وضعیت شده اند، خواستار 
پرداخت مزایای عرفی و مناسبتی و انگیزشی خود از سوی شهرداری شدند.

به گزارش ایلنا، کارگران خدماتی شهرداری نیشابور که با استفاده از قانون ایثارگری 
تبدیل وضعیت شده اند، گفتند: از زمان تبدیل وضعیت کارگران، همه مزایای عرفی، 
مناسبتی و انگیزشی کارگران حذف شده اســت در حالی که سایر کارگران و کارکنان 
اســتخدامی این مزایا را دریافت می کنند. به گفته یکی از کارگــران، کارگران ایثارگر 
شهرداری نیشابور هنوز تغییری در شرایط کاری و حقوقی خود )به جز افزایش ۲۰۰ تا 
۵۰۰هزار تومانی حقوق( احساس نکرده اند و شهرداری در زمینه پرداخت مزایای عرفی 

و انگیزشی و حتی اضافه کار نیز کوتاهی می کند. یکی دیگر از این کارگران با ذکر نمونه ای 
از مطالبات انگیزشی خود و همکارانش گفت: در زمان شــروع مدارس، روزهای تولد، 
سالگرد ازدواج و برخی مناسبت های دیگر، هر سال هدایایی به مبالغ 3۵۰ تا ۸۵۰هزار 
تومان پرداخت می شد اما از زمانی که ما کارگران تبدیل وضعیت شده ایم این مزایا به ما 
تعلق نگرفته است. به گفته این کارگر خدماتی، در حال حاضر ما از پیمانکار منفک شده 
و با استفاده از قانون ایثارگری در استخدام رسمی شهرداری هستیم. در خصوص چرایی 
پرداخت نشدن مطالبات انگیزشی و مناسبتی مان، شهرداری گفته همه مزایای رفاهی 
و انگیزشی مان را به حساب پیمانکار واریز کرده است. او با بیان اینکه خواهان رسیدگی به 

خواسته های خود هستیم، گفت: دستمزد و مزایای ما در مقایسه با قبل و سایر همکاران 
استخدامی هیچ تغییری نکرده است. این کارگر در ادامه گفت: شهرداری به همه کارگران 
استخدامی خود حدود ۱۲۰ساعت اضافه کاری در ماه پرداخت می کند اما ما کارگران تازه 

استخدام شده از مزایای اضافه کاری هم محروم هستیم.

کارگران شهرداری نیشابور:

مزایای عرفی و انگیزشی نیروهای کار را حذف کرده اند

خبر

مدیرعامــل کارخانــه »گراناز« خواســتار پیگیری 
مشکات این واحد تولیدی و جلوگیری از فروش کارخانه 
از سوی یکی از طلبکاران شد. محمد تابان مهر در گفت وگو 

با ایلنا از توقف فعالیت این واحد تولیدی و باتکلیفی حدود 
۲۰ کارگر این کارخانه خبر داد و گفت: فعالیت این واحد 
تولیدی در پی مشکات مالی از هشت ماه پیش متوقف 

شده، در حالی که اخیرا یکی از طلبکاران بابت طلب یک 
میلیاردی خود اقدام به فروش کارخانه کرده است.

او با بیان اینکه ایــن واحد تولیدی ســال ۱3۹۸ در 
روســتای رحمت آباد فهرج بــا اعتبار یــک میلیارد و 
۹۵۰میلیون تومان به بهره برداری رســید، افزود: برای 
راه اندازی این کارخانه، ۹۵۰ میلیون تومان تسهیات از 
محل صندوق کارآفرینی امیــد اختصاص یافته و مابقی 

آن از محل بخش خصوصی تامین شده است. تابان مهر با 
بیان اینکه طلبکار بخش خصوصی با حکم قضایی اقدام به 
فروش کارخانه کرده، افزود: مسئولان قضایی بارها اعام 
کرده اند که اجازه تعطیلی یا توقیف یک واحد تولیدی فعال 
را نخواهند داد. حال چرا برای این کارخانه که مصائب خود 
را پشت سر گذاشــته و می خواهد به بهره برداری مجدد 

برسد، حکم به فروش داده اند.

مدیرعامل یک شرکت تولیدی:

مسئولان مانع از فروش کارخانه و بیکاری کارگران شوند
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جهان نما

به گزارش سایت عبری »واللا«، شلومو کارعی، وزیر 
ارتباطات رژیم صهیونیستی صبح دیروز )یکشنبه( به 
همراه اعضای هیئت خود برای مشارکت در »کنفرانس 
جهانی پســت« راهی ریاض شــد. این سایت عبری  
زبان همچنین اعلام کرد، این هیئت اســرائیل شامل 
نمایندگان پســت رژیم صهیونیســتی نمی شود اما 
دفتر وزیر ارتباطــات این رژیم اعلام کــرد که از آنها 
برای مشــارکت در کنفرانســی که در آن ۱۹۲ کشور 
شرکت دارند، دعوت شــده بود. اعضای هیئت همراه 
این وزیر اســرائیلی شــامل نعماة هنیج، مدیر اداره 
روابط بین المللی در دفتر این وزیر، داوید بیتان، رئیس 
کمیته اقتصادی و عضو کنست است و نمایندگان اداره 
پست اســرائیل نیز از طریق اینترنت در این کنفرانس 
مشارکت خواهند کرد. کنفرانس جهانی پست شامل 
۱۹۲ کشور است و هر چهار سال یک بار برگزار می شود 

و نمایندگانی از وزارت ارتباطات، پســت و وزارت امور 
خارجه از هر کشور در آن حضور دارند. سه شنبه هفته 
گذشــته حاییم کاتس، وزیر گردشــگری اسرائیل به 
عنوان نخستین وزیر در یک سفر رسمی وارد عربستان 
شــده بود. کاتس با هــدف مشــارکت در کنفرانس 
گردشگری که زیر نظر سازمان ملل در عربستان برگزار 

شد به ریاض رفته بود.

گام هایی در جهت عادی سازی روابط با ریاض؛

دومین وزیر اسرائیلی عازم عربستان شد 

خبر

ســفارت افغانســتان در هند اعلام کرد که فعالیت 
نمایندگی سیاسی این کشــور در دهلی نو متوقف شده 
است. به گزارش بی.بی.سی، این سفارت در اعلامیه  ای 
نوشــت که این تصمیم، با وجودی که تأسف بار است، 
پس از بررســی دقیق، با درنظرداشــتن روابط تاریخی 
و مشارکت دیرینه میان افغانســتان و هند اتخاذ شده 
است. در این اعلامیه عدم حمایت کشور میزبان، ناکامی 
در برآورده ساختن انتظارات در بخش خدمت به منافع 
افغانســتان، کاهش پرســنل و منابع از عوامل کلیدی 
متوقف شدن ســفارت افغانســتان در هند گفته شده 
است. در اعلامیه ی این سفارت همچنین آمده است: ما 
به کمبودهای خود در برآورده کردن انتظارات و الزامات 
لازم برای تأمین منافع افغانستان اقرار می کنیم که دلیل 
آن عدم حمایت دیپلماتیک در هند و عدم موجودیت یک 
دولت فعال قانونی در کابل می باشد. این سفارت گزارش ها 

در مورد اختلاف داخلی میان دیپلمات  های کشــور در 
هند را رد کرده و آن را دلیل توقف فعالیتش ندانســته و 
همچنین گفته شده که مطابق ماده  ۴۵ کنوانسیون وین، 
تمامی اموال و امکانات آن به کشور میزبان تحویل داده 
می شود. پس از تسلط طالبان بر افغانستان، سفارت کشور 
در هند تاکنون به این گروه تحویل داده نشده و از سوی 

دیپلمات های دولت پیشین اداره می شد.

خبر

به دلیل نادیده گرفتن منافع کابل ازسوی دهلی؛

فعالیت سفارت افغانستان در هند متوقف شد

به گــزارش روزنامــه ســعودی الوئــام، هیئت 
دیپلماتیک سوریه روز شــنبه با حضور دکتر احسان 
رمان، کنسول ســوریه، به ریاض بازگشــت. وزارت 
امور خارجه عربستان از سرگیری فعالیت نمایندگی 
دیپلماتیک این کشور در ســوریه را اعلام کرد. وزارت 
خارجه عربستان در بیانیه ای اعلام کرد که این تصمیم 
بر اساس پیوندهای برادری که دو ملت را متحد می کند 
و به دلیل علاقه به کمک به توســعه اقدامات مشترک 
عربی و تقویت امنیت و ثبات در منطقه اتخاذ شده است. 
این وزارتخانه افزود: این تصمیم با در نظر گرفتن مصوبه 
نشست وزارتی شورای وزیران خارجه کشورهای عربی 
که اخیرا در قاهره برگزار شد مبنی بر ازسرگیری حضور 
هیئت های ســوری در نشست های شــورای اتحادیه 

عرب، تمامی سازمان ها و ارگان های وابسته به آن اتخاذ 
شده است. همچنین احسان رمان، کنسول سوریه در 
پادشاهی عربستان سعودی شنبه شــب وارد ریاض 
شد و از سفارت ســوریه در ریاض پایتخت این کشور 

بازدید کرد.

وزیر دفاع فرانسه ضمن تاکید بر تعهدات کشورش 
در قبال تمامیت ارضی، حاکمیــت و امنیت جمعیت 
ارمنستان، اعلام کرد که فرانسه در حال حاضر »نیازهای 
دفاعی ارمنستان« را بررسی می کند. به گزارش بی ان ان، 
»سباستین لکورنو« وزیر دفاع فرانسه در بیانیه ای عنوان 
کرد: فرانســه در حال حاضر نیازهای دفاعی ارمنستان 
را بررســی می کند و این بررســی به دلیــل اهمیت 
راهبردی ارمنستان برای فرانسه، شخصا توسط امانوئل 
ماکرون، رئیس جمهوری این کشور نظارت می شود. وی 
خاطرنشان کرد: من چندین بار با وزیر دفاع ارمنستان 
دیدار کرده ام. علاوه بر این، من خودم را به عنوان اولین 
وزیر نظامی در نظر می گیرم که چندین تماس با همتای 
ارمنستانی اش داشته است. وزیر دفاع فرانسه افزود: ما 

یک نمایندگی دفاعی در ارمنستان تاسیس کردیم که تا 
امروز وجود نداشته است و برای ما امکان گفت وگو روزانه 
را با ارتش ارمنستان و مقامات این کشور میسر می سازد. 
وی گفت که در حال حاضر درخواست های ارمنستان را 

بررسی می کنیم.

فرانسه: نیازهای دفاعی ارمنستان را بررسی می کنیمازسرگیری روابط دیپلماتیک سوریه و عربستان

عملیات انتحاری نزدیک 
وزارت کشور ترکیه در آنکارا

دو مهاجم انتحاری که قصد حمله تروریستی به 
پارلمان و وزارت کشور ترکیه را داشتند، پیش از ورود 
به این مکان کشته شدند. به گزارش آناتولی، برخی 
رسانه ها دیروز )یکشــنبه( از شنیده شدن صدای 
یک انفجار مهیب نزدیک ساختمان پارلمان ترکیه 
و برخی دیگر نیز از انفجار در مقابل ساختمان وزارت 

کشور خبر دادند. 
وزارت کشــور ترکیه، این انفجار را تروریستی 
اعلام کرد و افزود: دو تروریســت مقابل ساختمان 
وزارت کشور هدف قرار گرفتند که یکی از آنها پیش 
از منفجر کردن خود توسط نیروهای امنیتی کشته 

شد و فرد دیگر توانست خود را منفجر کند. 
علی یرلی کایا، وزیر کشور ترکیه گفت: در جریان 
حمله این دو فرد تروریست، دو نفر از ماموران پلیس 
امنیتی ترکیه نیز به صورت جزئی مجروح شدند. بنا 
به اعلام تارنمای خبری استار، دفتر دادستان عمومی 
آنکارا تحقیقاتی را در مورد این حمله تروریستی آغاز 
و در این خصوص ممنوعیت دسترسی عمومی به 
محل حادثه و ممنوعیت انتشــار اطلاعات جزئی 

را صادر کرد. 
برخی رسانه های نیز اعلام کردند که صبح روز 
گذشته دو تروریست با یک خودروی تجاری کوچک 
در مقابل ورودی اداره کل پلیس آنکارا، بمب گذاری 
کرده و یکی از تروریست ها خود را منفجر کرد و دیگر 

از پای درآمد. 
خبرنگار الجزیره نیز احتمال دست داشتن عناصر 
تروریستی داعش در این حمله را رد نکرد و با اشاره 
به شروع پارلمان ترکیه بعد از تعطیلات تابستانی 
اعلام کرد: همــه اعضای پارلمــان از جمله رجب 
طیب اردوغان رئیس جمهوری قرار بود ســاعت ۲ 

بعدازظهر در پارلمان باشند.

رجب طیب اردوغان، رئیــس جمهوری ترکیه 
درباره انفجار تروریستی در آنکارا گفت: تروریست ها 
شکســت خورده انــد و همیشــه در رســیدن به 
اهداف خود ناکام خواهند بــود. قدرت های بزرگ 
سازمان های تروریستی را بر ما تحمیل کردند و ما 

توانستیم آنها را از بین ببریم. 
اردوغــان در این باره به اقدامات این کشــور در 
شمال سوریه و عراق اشاره کرد و گفت: ما خطرات 
عمده مربوط به تروریسم را در داخل و خارج از کشور 
از بین برده ایم و برای حفظ امنیت کشــورمان در 
مرزهای جنوبی ترکیه حصار امنیتی ایجاد کرده ایم 
و تروریست ها را در مخفیگاه ها و خانه های خودشان 
هدف قــرار می دهیم. ما به ســازمان گولن و دیگر 
سازمان های تروریستی مشابه اجازه نمی دهیم که 

دوباره فعالیت خود را ازسر بگیرند. 
رئیس جمهــور ترکیه ادامــه داد: همانطور که 
شهروندان ما با دستان خالی بیرون آمدند و کودتا را 
خنثی کردند، بار دیگر بیرون خواهند آمد و تروریسم 
را شکست خواهند داد. رئیس پارلمان ترکیه نیز در 
جریان این نشــت درباره انفجار تروریستی آنکارا 
گفت: ترکیه هرگز و به هیچ وجه تسلیم تروریسم 

نخواهد شد. 
وی افــزود: بدون تردید، حمله تروریســتی در 
آنکارا در تاریخ اول اکتبر تصادفی نیست، تعمدی 
و معنادار اســت. رئیس پارلمان ترکیه اضافه کرد: 
پارلمان ترکیه محل مباحثــه در خصوص تدوین 
قانون اساسی جدید است. مجلس رهبری این روند 

را بر عهده خواهد داشت.
اردوغــان در بخــش دیگری از ســخنان خود 
اظهار داشت: کشور ما با موانع زیادی روبه رو شد و 
در معرض کودتا قرار گرفت اما موفق شــدیم با آنها 
مقابله کنیم. ما فرصت بسیار خوبی داریم تا ترکیه 
را به ســمت تدوین یک قانون اساسی مدنی جدید 

سوق دهیم. 
رئیس جمهور ترکیه افزود: فرصت بسیار خوبی 
برای تحقق این هدف و خلاص شــدن از خلأهای 
قانون اساسی فعلی داریم. ما می خواهیم از میراث 
کودتا خلاص شویم و هر شهروند ترکیه خود را در 
قانون اساسی جدیدی که می خواهیم تهیه کنیم، 

حاضر ببیند. 
اردوغان همچنین تصریح کرد: ما از همه احزاب 
و اقشار سیاسی می خواهیم در تدوین قانون اساسی 
جدید کشور مشارکت کنند. قانون اساسی ترکیه 
بیش از بیست بار اصلاح شد؛ این اصلاحات قانون 

اساسی را بی فایده و بی حاصل کرد.

»واشــنگتن تحت هیچ شرایطی 
اجازه نمی دهد تا کمک ها به کی یف 
متوقف و دچار اختلال شــود«. این 
عبارت بخشی از سخنان جو بایدن، 
رئیس جمهوری ایالات متحده است 
که روز گذشته )یکشــنبه( در قالب 
بیانیه کاخ ســفید منتشر شد. دلیل 
این اظهارنظر البته حمایت و یا عدم 
حمایت از اوکراین توسط بایدن و تیم 
وی نیســت، بلکه آنچه بایدن را وادار 
کرد تا چنین موضعی اتخاذ کند، بازی 
رسانه ای جمهوریخواهان آمریکا علیه 
وی در خصوص عدم تصویب بودجه 
در آستانه پایان سال مالی در ایالات 
متحده بود به گونه ای که بسیاری از 
تحلیلگران و منتقــدان دموکرات ها 
در داخل آمریکا اعــلام کرده اند که 
عدم توافق بر ســر موضــوع بودجه، 
می تواند علاوه بر ضربه زدن به اقتصاد 
کشور، باعث تعلیق صادرات تسلیحات 
و کمک هــای مالی از مبــدأ آمریکا 
به اوکراین شــود. بر همین اســاس 
بایدن با اشاره به لایحه بودجه  کوتاه 
مدت تصویب شده در سنای آمریکا 
به منظــور فعال نگه داشــتن دولت 
فدرال تا ۴۵ روز دیگر گفته است »در 
حالی که رئیــس مجلس نمایندگان 
و اکثریت قریب به اتفــاق در کنگره 
در حمایتشــان برای اوکراین ثابت 
قدم مانده انــد، هیچ بودجه جدیدی 
برای اوکراین در نظر گرفته نشــده 
اســت، اما ما نمی توانیم تحت هیچ 
شرایطی اجازه دهیم که کمک های 
آمریکا به اوکراین دچار اختلال شود.« 
رئیس جمهوری آمریــکا همچنین 
به کوین مک کارتی، رئیس مجلس 
نمایندگان که از همفکران ترامپ به 
حســاب می آید گفت که به تعهدش 
در قبال مــردم اوکراین پایبند بماند 
و حمایت مورد نیاز بــرای کمک به 
این کشــور را در این برهه حســاس 
تضمین کند. شــاید برای بسیاری 
این سوال مطرح شود که چرا اساساً 
بایدن تا بــه این حد بر عــدم ایجاد 
اختــلال و قطع کمک بــه اوکراین 
تاکیــد دارد؟ پاســخ این ســوال را 
عموماً باید در میدان جنگ اوکراین 

و همچنیــن مولفه های سیاســی- 
اقتصادی همسو با آن جست وجو کرد. 
بایدن و تیم وی بــه خوبی می دانند 
که اگر نتوانند بر سر لایحه بودجه در 
مجلس نمایندگان آمریکا که توسط 
اکثریت جمهوریخواهــان هدایت 
می شــود و اتفاقاً چندان هم از کمک 
به اوکراین راضی نیســتند، به توافق 
برسد و دولت برای مدتی تعطیل شود، 
روسیه می تواند از این خلأ به نفع خود 
استفاده کند و حتی میدان جنگ را با 
معادلات خود تغییر دهد. این اقدام 

حتی ممکن است از ســوی دیگر به 
ضرر ایالات متحده و سپس شرکای 
اروپایی آن تمام شود؛ به گونه ای که 
کشورهای عضو اتحادیه اروپا همین 
حالا هم با مشکلات اقتصادی برآمده 
از جنگ اوکراین دســت و پنجه نرم 
می کنند و احزاب راستگرای افراطی 
هم به دنبــال هدف قــرار دادن آنها 
برای کسب کرسی های پارلمان طی 
ماه ها و ســال های آینده هستند. به 
همین جهت تعطیلی دولت آمریکا 
برای واشــنگتن و حتی کشورهای 
اروپایی خوشایند نیســت. از سوی 
دیگر باید توجه داشت که کارخانه های 
ساخت تســلیحات در آمریکا و اروپا 
یکــی از برنده های جنــگ فعلی در 
اوکراین هستند و منافع زیادی را در 
این مدت به جیب زده اند. لذا تعطیلی 
 دولت آمریکا برای آنها مانند کابوس 

خواهد بود. 

لندن علیه مسکو؟   
این موضوع مقدمه ای بود بر اینکه 
اشاره کنیم کشــورهای اروپایی هم 
در جنگ اوکراین منافعی برای خود 

لحاظ کرده اند که بخــش عمده ای 
از آنها به ادامه جنگ بســتگی دارد و 
عملًا از این راه تأمین می شود. در این 
میان به نظر می آید انگلیس به عنوان 
عضو جدا شده از اتحادیه اروپا حتی 
پا را فراتر از اقدامــات ایالات متحده 
در اوکراین و علیه روســیه گذاشته و 
صرفاً به ارسال تجهیزات و تسلیحات 
بسنده نکرده است، بلکه حالا اخباری 
به گوش می رســد که نشان می دهد 
لنــدن می خواهد »تکــه بزرگتر از 
کیک اوکراین« را تصاحب کند. روز 
گذشته )یکشنبه( گرنت شپس، وزیر 
دفاع انگلیس که چند روز گذشته در 
کی یف دیداری با ولودیمیر زلنسکی، 
رئیس جمهوری اوکراین داشت، اعلام 
کرد که با فرماندهان ارتش کشورش 
درباره اجرای یک برنامه آموزشــی و 
»استقرار نیروهای انگلیسی در خاک 
اوکراین برای اولین بــار« گفت وگو 
و رایزنی کرده اســت.  وی گفت این 
پیشنهادی که مورد بحث  و گفت وگو 
قرار گرفته، وابســتگی به پایگاه های 
انگلیس و سایر کشورهای عضو ناتو 
را کاهش خواهــد داد. طبق اطلاعیه 

وزارت دفاع انگلیس، برنامه آموزشی 
برای ارتش اوکراین که توســط ۱۰ 
کشور حمایت شده، مهارت هایی را به 
بیش از ۲۶ هزار و ۵۰۰ سرباز آموزش 
داده و قرار است بیش از ۳۰ هزار سرباز 
آموزش دیده را تا پایان ســال جاری 
میلادی جذب کند. شپس همچنین 
طی مصاحبه ای با »ساندی تلگراف« 
فاش کرد که در گفت وگو با زلنسکی 
به این مساله اشــاره کرده که نیروی 
دریایی چگونه می تواند به محافظت 
از کشتی های تجاری در برابر حملات 

روسیه در دریای ســیاه کمک کند. 
نکته بسیار کلیدی که به نوعی سطور 
نخستین این گزارش و بحث اهمیت 
»اقتصاد جنگ« را تایید می کند این 
است که وزیر دفاع انگلیس گفته است 
»هدف از این طرح، صرفا بحث آموزش 
نیست، بلکه می توانیم شاهد تاسیس 
شــرکت دفاعی بریتانیا )BAE( در 
خاک اوکراین باشــیم«. اگرچه این 
ســخنان عصر دیروز )یکشــنبه( به 
صورت ضمنی تکذیب شــد و ریشی 
سوناک، نخست وزیر انگلیس اظهارات 
وزیر دفاع کشورش درباره مشارکت 
مستشاران انگلیســی در درگیری 
اوکرایــن را رد کرد، اما بســیاری از 
ناظران بین المللی به بخش دیگری از 
سخنان نخست وزیر استناد می کنند. 
او »اعزام نیروهای انگلیسی به اوکراین 
را رد کرد اما گفت کــه وزیر دفاع که 
اخیرا منصوب شده در حال صحبت 
دربــاره برنامه هــای احتمالی برای 
»بلندمدت« بوده است! سخنان ریشی 
سوناک این پیام را مخابره می کند که 
لندن قصــد دارد به هــر ترتیب وارد 
خاک اوکراین شود و منافع خود را زیر 
گوشِ دشمن قدیمی سال های جنگ 
ســرد خود یعنی »روســیه« تامین 
کند. در مقابل دیمیتــری مدودف، 
معاون شورای امنیت روسیه که سابقا 
رئیس جمهور این کشور نیز بوده است، 
در پیام رسان تلگرام خود نوشت: »وزیر 
دفاع انگلیس اعلام کرده که این کشور 
قصد دارد نیروهایش را به داخل خاک 
اوکراین اعزام کند. این اقدام انگلیس 
یعنی آن ها مربیان نظامی خود را به 
اهداف قانونی برای نیروهای مســلح 
روســیه بدل می کنند. آگاه باشــید 
که آن ها نــه فقط به عنــوان مزدور، 
بلکه به عنوان متخصصان انگلیسی 
ناتو بی رحمانه نابود خواهند شــد«. 
مدودف در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشــاره به اینکه نــگاه منفی 
آنها صرفاً مختص به لندن نیســت 
گفت که »تعداد رهبــران احمق  در 
میان کشورهای ناتو در حال افزایش 
اســت، احمق هایی که ما را به سمت 
جنگ جهانی سوم می کشانند«. حال 
باید دید لندن چگونه می خواهد وارد 
زمین بــازی اوکراین شــود و تامین 
منافع سیاســی - اقتصادی خود را 

عملیاتی کند. 

انگلیس به عنوان عضو جدا 
شده از اتحادیه اروپا حتی 

پا را فراتر از اقدامات ایالات 
متحده در اوکراین و علیه 
روسیه گذاشته و صرفاً به 

ارسال تجهیزات و تسلیحات 
بسنده نکرده بلکه به دنبال 

اعزام سربازان خود و تاسیس 
کارخانه ساخت تسلیحات 

در کی یف است

اگرچه اعزام نظامیان 
لندن به اوکراین به صورت 

ضمنی تکذیب شد و ریشی 
سوناک، نخست وزیر 

انگلیس اظهارات وزیر دفاع 
کشورش در این خصوص 

را رد کرد، اما بسیاری از 
ناظران بین المللی معتقدند 
این اقدام ممکن است کمی 

دیرتر انجام شود

فرشاد گلزاری

تایید و رد احتمال اعزام نظامیان انگیس به اوکراین خبرساز شد؛

گام های عملی برای ایجاد سد ضدروسی
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شهرنوشت

»جمعیت ایران رســما در مسیر 
سالخوردگی است«. نخستین گزاره ای 
که از این جمله استنتاج می شود، این 
است که باید فکری به حال سالمندان 
کرد. اما جالب است بدانید که در حوزه 
سالمندی نه قانونی تصویب شده است 
و نه حتی در برنامه هفتم توسعه ردی از 

توجه به آن دیده می شود.
در چنــد ســال اخیــر موجی از 
نگرانــی در میان مقامــات بلندپایه 
کشور در خصوص پیر شدن جمعیت 
شکل گرفته اســت. این ابراز نگرانی و 
برخط کردن مسئولان برای پیگیری 
این ماجــرا در نتیجه آمــاری بود که 
می گفت؛ ایران تا ۲۰ ســال آینده به 
یکی از کشــورهای پیر جهان تبدیل 
خواهد شد و نسبت جمعیت سالمند، 
طی حدود ۲۰ سال دیگر، از ۱۰ درصد 
به ۲۰ درصد می رسد. اما این سکه ی 
دو رو، از نظر سیاستگذاران کشور تنها 
یک روی قابل اعتنا دارد؛ آن هم کاهش 
نرخ زاد و ولد اســت. به طوری که آنها 
در چند ســال اخیر تمام قوای خود را 
بر تخصیص بودجــه، تصویب قوانین 
حمایت از خانواده، اعطای مشوق هایی 
نظیر وام، زمین و ... متمرکز کردند تا 
شــهروندان را به فرزند آوری ترغیب 
کنند یا حتی با ایجاد ممنوعیت  هایی 
در حوزه پیشگیری و غربالگری، افراد را 
به سمت تولد نوزادان ناخواسته سوق 
دهند. دریغا که نه تنها در آمارها اثری 
از این ترغیب دیده نشد، که رقم های 
رسمی و غیررسمی سقط جنین نیز هر 
روز نگران کننده تر از قبل رخ نشان داد.

اما روی دیگــر این ســکه که به 
وضوح از نظر سیاســتگذاران نادیده 
گرفته می شود؛ امر واقع این روزهای 
جامعــه ایــران اســت؛ پیر شــدن 
جمعیت و رها شدگی قشر سالمند. از 
صندوق های بازنشستگی در معرض 
خطر ورشکستگی بگیرید تا جمعیت 
قابل توجه سالمندانی که زیر چتر هیچ 
بیمه ای نیســتند. از فقر سالمندان تا 
کاستی های فراوان در حوزه خدمات 
سلامت ســالمندی و ... که هر کدام 
هرچند در جامعه امروز با اندکی مدارا 
و خوشبینی و صبر از نوع مورد انتظار 
واعظان نماز جمعه، قابل اغماض به نظر 
می رسد، اما با رشد انفجاری جمعیت 
ســالمندی در دهه های آینده و عدم 
تغییر زیرســاخت ها در ایــن حوزه، 
به اصلی ترین ابربحران آتی کشــور 
تبدیل خواهد بود. رویه ای که با وجود 
عدم تصویب قانونی در خصوص آن، 
دورنمای مطلوبی هم نمی توان برای آن 

متصور شد، مگر اینکه مجلس نشینان 
روزی به خود بیایند و به سیاق طرح ها 
و لوایح ضربتی چون صیانت از فضای 
مجازی و صیانت از جوانی جمعیت و 
صیانت از حجــاب و غیرذالک، فکری 
هم به حال این ابربحــران واقعی و در 

شرف وقوع کنند.

بیش از۵0 درصد سالمندان 
درآمد و مستمری ندارند

براساس آمار ارائه شــده از سوی 
دبیرخانه شورای ملی ســالمندان و 
مرکز آمار ایران، بیــش از ۱۰ درصد 
جمعیت فعلی کشــور ســالمندان 
هستند؛ چیزی حدود 9 میلیون نفر. 
البته این رقم طبــق پیش بینی های 
صورت گرفته در سال های آینده رشد 

قابل توجهی خواهد داشت؛ به طوری 
که براساس برآوردهای صورت گرفته 
تا سال ۲۰۵۰ به ازای هر سه نفر، یک 
نفر بالای ۶۰ سال خواهد بود. رقمی که 
نشان می دهد ایران برای جلوگیری از 
بروز بحران در آینده ســالمندی باید 

برنامه ای جدی در پیش بگیرد.
این رویه با پا به ســن گذاشــتن 
متولدین اوایل انقــلاب و نیازمندی 
آنها به خدمات درمانی و رفاهی بیشتر 
از همیشه هم رخ نشان خواهد داد. در 
این میان جمعیت سالمندی در کشور 
طی دهه های آینده در حالی رشــد 
می کند که بــه تحلیل صاحب نظران 
حوزه ســالمندی همین حــالا هم 
سالمندان از وضعیت چندان مطلوبی 
برخوردار نیستند. نگاهی به وضعیت 
صندوق های بازنشســتگی، بیمه ها 
درمانی، وضعیت اقتصادی، مسکن و 

... هم این ادعا را تایید می کند. 
در حــال حاضر چیــزی بیش از 
۵۰ درصد از افراد ســالمند زیر چتر 
بیمه های بازنشستگی نیستند و ۲۰ 
درصدی که تحت حمایت کمیته  امداد 
قرار دارند، حقوقی مکفی نمی گیرند. 
از سوی دیگر همین حالا هم بیش از 
۶۰ درصد منابع بیمه ای کشور برای 
بازنشستگان هزینه می شود که با یک 
محاسبه سرانگشتی مشخص خواهد 
شد که با دو یا سه برابر شدن جمعیت 
ســالمندان بیمه های بازنشستگی و 
درمانی به چاله ورشکستگی خواهند 
افتــاد. اتفاقی کــه بحران های فعلی 
جامعــه امــروز، در برابــر آن، موارد 

کوچکی خواهد بود.

سالمندان
 هنوز در تمنای  خانمان

مســکن یکی از معضلات اساسی 
اســت که ســالمندان را در شرایط 
پیچیده ای قرار می دهد. مطابق آمار 
همین حــالا هم بیــش از ۱۱ درصد 
جامعه ســالمندی کشــور مستاجر 
هستند و این میزان در قیاس با سالیان 
گذشته بیشتر هم شده است. در حالی 
اعلام می شود تنگدســتی در جامعه 
ســالمندی دو برابر ســایر گروه های 
سنی است که نداشتن مسکن هم بر 
آسیب های دوره پیری می افزاید. در 
این میان پیش بینی می شود، با توجه 
به بحران مسکن در میان قشر میانسال 
فعلی کشور، سالمندان آینده با بحران 
شدید بی خانمانی مواجه شوند و این 
موضوع به فقر در جامعه ســالمندی 

دهه آینده ایران دامن می زند.

زنان سالمند فقیرترند
جامعه ایــران درحالی با شــیب 
تندتــری به ســمت ســالمندی در 
حرکت اســت که گفته می شود، در 
آینده جمعیت زنان ســالمند چهار 
برابر مــردان خواهد بــود. آماری که 
اگر آن را در کنار اشتغال اندک زنان و 
کاهش نرخ ازدواج آنها بگذاریم، شاید 
تصویر درخشانی از آینده زنان سالمند 
ارائه ندهد. ازسوی دیگر، کارشناسان 
معتقدند جمعیت ســالمند کشور به 
ســمت الگوی زنانه حرکت می کند و 
حتی برخی اســتان ها  اکنون دارای 
جمعیت سالخورده زنانه شده اند که 
درصدی از آنها به علت فوت همســر 

و درصد کمتری از آنهــا نیز به دلیل 
طلاق تنهــا زندگی می کننــد. این 
افراد به واسطه تنهایی، کمتر حمایت 
می شــوند و درصدی از آنهــا منبع 

درآمدی هم ندارند.

تنها ۲۳ متخصص
 طب سالمندی داریم

بر اساس اســتانداردهای جهانی 
اکنون در کشور به ۲۳۰۰ متخصص 
طب ســالمندی نیاز داریم ولی تنها 
۲۳ متخصــص داریم کــه همه این 
افراد هــم در رشــته تخصصی خود 
مشغول به فعالیت نیســتند. احمد 
دلبری، رئیس انجمــن علمی طب 
سالمندی ایران با اشاره به این کمبود 
متخصص، به ایســنا گفت: »اکنون 
9۰ درصد ســالمندان در کشــور ما 
یک بیماری، ۷۰ درصــد ۲ بیماری و 
۵۰ درصد ۳ بیماری و بیشتر دارند و 
ما با پیشــگیری می توانیم تعداد این 
بیماری ها را کم کنیم یا یکســری از 
آنها را به تعویق اندازیم؛ اما متاسفانه 
 به عنوان کارشــناس، عزمی در این 

کار نمی بینم«.
به گفته او موضوع ســالمندی در 
کشــور ما غیرقابل پیش بینی نبوده و 

نیست که نتوان فکری برای آن کرد.

بحران توانبخشی سالمندان
 در راه ایران

علاوه بر او معاون بهداشت، درمان و 
توانبخشی هلال احمر هم هشدار داد 
که اگر تدابیر مناســب اتخاذ نشود در 
سال  های آینده دچار بحران عرضه در 

بخش خدمات توانبخشی به سالمندان 
خواهیم شد. به گزارش فارس، پیمان 
نامدار، ظرفیت توانبخشــی در ایران 
را مناسب با رشــد پیرسالی در کشور 
ندانســت و گفت: »بــا افزایش پیری 
جمعیت در ایران، اقدامات بســیاری 
در زمینه توانبخشی سالمندان لازم 
اســت که نیاز به حمایت ویژه دولت و 

حاکمیت دارد«. 

بلاتکلیفی »قانون جامع 
حمایت از حقوق سالمندان« 

در حالی که لایحه جامع حمایت 
از حقوق ســالمندان سالهاســت به 
مجلس ارائه شــده؛ عملا هیچ اقدام 
جدی در این خصوص انجام نشــده 
است. حسام الدین علامه، پژوهشگر 
حــوزه ســالمندی و رئیس ســابق 
دبیرخانه شــورای ملی سالمندان در 
این باره می گوید: »متأسفانه ما برای 
افراد بازنشسته هیچ برنامه ای نداریم 
درصورتی که کشورهای توسعه یافته 
که سالهاســت با پدیده ســالمندی 
مواجهنــد و پنجــره جمعیتی آن ها 
عمدتاً بسته است و نیروی کار و مولد 
کمتری هم دارند با استفاده از نیروی 
بازنشستگان و ســالمندان اشتغال 
اقتصاد خرد و محلــه محور را تقویت 

کرده اند«.
تقــلا بــرای زاد و ولــد و افزایش 
جمعیــت، در حالی اســت که کمتر 
مســئول و سیاســتگذاری در کشور 
به عاقبت کودکانی می اندیشــد که 
در نتیجه این تقلاهــا، زاده خواهند 
شــد. اتفاقی که به نظر می رسد برای 
کودکانی افتــاد که در ســالیان اول 
انقلاب چشــم به جهان گشــودند و 
پنجره جمعیت کشور را رو به توسعه ای 
باز کردند که نشــکفته، خشــکید. 
آنها ســال ها در جنگ و محرومیت و 
مشکلات به امید پیشرفت کشور تقلا 
کردند، اما حال در نتیجه سیاست های 
اعمال شــده، این جمعیت در آستانه 
سالمندی، افق مطلوبی را پیش روی 
خود نمی بیند. شاید دقیقا برای همین 
اســت که می توان به سیاستگذاران 
توصیه کرد بیش از کودکان زاده نشده، 
فکری به حال فرزندانِ زادهِ شده این 

سرزمین کنید.

در حال حاضر بیش از
 ۵0 درصد از افراد سالمند 

زیر چتر بیمه های 
بازنشستگی نیستند و

 ۲0 درصدی که تحت حمایت 
کمیته  امداد قرار دارند، 

حقوقی مکفی نمی گیرند. 
این شرایط در سالیان آینده 

با رشد دو تا سه برابری 
جمعیت سالمند اسفناک تر 

از امروز خواهد شد

با وجود عدم تصویب قانونی 
در حوزه سالمندی ، دورنمای 

مطلوبی هم نمی توان برای 
رفاه و سلامت سالمندان 

آینده ایران متصور شد، مگر 
اینکه مجلس نشینان روزی 

به خود بیایند و به سیاق 
طرح ها و لوایح ضربتی چون 

صیانت از فضای مجازی و 
صیانت از جوانی جمعیت و 

صیانت از حجاب و غیرذالک، 
فکری هم به حال این 

ابربحران واقعی و در شرف 
وقوع کنند
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استعفای دسته جمعی در دانشگاه شریف
اعضای شــورای صنفی 
استادان دانشــگاه شریف، از 
جمله دبیر این شورا، به صورت 
جمعی استعفا دادند.  به گزارش 
برترین ها، این حرکت جمعی 
که در عمل منجر به انحلال این شــورا شد، در آستانه 
سالگرد حمله به دانشگاه شریف در تاریخ دهم مهرماه 
۱۴۰۱، صورت گرفت. وحید کریمی، استاد دانشکده 
فیزیک و دبیر کانون صنفی استادان دانشگاه شریف، با 
انتشار نامه ای دلیل تصمیم خود را »احضار توسط یک 

نهاد خارج از دانشگاه« اعلام کرد.
    

پلمب دو کتابفروشی دیگر در تهران
دو کتابفروشی در تهران به 
نام »کتاب دی« و »کتاب خانه« 
پلمب شــدند. کتاب فروشی 
دی در صفحه اینستاگرام خود 
نوشت که این کتاب فروشی »تا 
اطلاع ثانوی« تعطیل است. مدیران این کتاب فروشی 
در پاســخ به پرســش های کاربران درباره دلیل این 
تعطیلی« نوشتند: »متاسفانه پلمب شدیم«. همزمان 
کتاب فروشی »کتاب خانه« نیز گزارش ها درباره پلمب 
این مــکان را تایید کرد و در صفحه اینســتاگرام خود 

نوشت: »تا اطلاع بعدی پلمب هستیم«.
    

مرگ ۳۰۰   نفر در حوادث رانندگی 
پایتخت در نیمه اول امسال

رئیس پلیس راهور تهران 
گفت: در نیمه نخست امسال، 
نزدیک ۳۰۰ نفــر در حوادث 
رانندگــی در پایتحت فوت 
شــدند. به گزارش ایســنا، 
ابوالفضل موسوی پور افزود: حدود ۶۰ درصد تصادفات 
منجر به فوت در بزرگراه ها رخ داده اســت و ۳9درصد 
این گونه تصادفات مربوط به عابران پیاده و ۵۴ درصد 
مربوط به موتورسیکلت ســواران اســت و همچنین 
۵۵درصد تصادفات منجر به فوت در تهران در طول شب 
اتفاق افتاده است.  به گفته او پلیس راهور، طرح شکار را با 
هدف تشدید برخورد با تخلفات حادثه ساز رانندگی در 

طول شب اجرا کرده است.
    

۲۳ هزار کلاس درس هنوز معلم ندارد
یک عضــو کمیســیون 
آمــوزش مجلس گفــت:  در 
شــرایطی که یــک هفته از 
شروع آغاز ســال تحصیلی 
جدید می گــذرد بیش از ۲۳ 
هزار کلاس درس معلم ندارد. به گزارش ایسنا، محمد 
وحیدی در تذکری اظهار کرد: این کمبود در شرایطی 
است که قانون اجازه استفاده از معلمان بازنشسته را 
داده، اما بازنشستگان استقبال نمی کنند چون پاداش 

دو سال گذشته شان را نگرفته اند.
    

پیگیری ساماندهی مهاجران افغانستانی 
در کمیسیون امنیت ملی مجلس

عضو کمیســیون امنیت 
ملــی و سیاســت خارجی 
مجلس گفــت: طبق آخرین 
وضعیتی که ما از روند حضور 
مهاجران افغانستانی در ایران 
در کمیسیون امنیت ملی بررسی کردیم خوشبختانه 
این حساسیت در وزارت کشور و وزارخانه های امنیتی 
وجود دارد. به گزارش ایلنا، فداحســین مالکی افزود: 
بحث ساماندهی شان به صورت جد پیگیری می شود، 
نکته مهم این است که انتظار داریم بین دستگاه های 
ذی ربط هماهنگی بیشتری به وجود بیاید که ما یک 
سیاست واحدی را در این موضوع داشته باشیم تا نگرانی 

مردم بر طرف شود.
    

دلایل رسوب و انباشت 
کارت های ملی هوشمند 

رئیس سازمان ثبت احوال 
گفت: رســوب بســیاری از 
کارت های ملی هوشــمند به 
دلیل مراجعه نکردن متقاضی 
به دفاتر پیشخوان دولت است. 
به گزارش ایرنا، هاشم کارگر افزود: یکی از دلایل این 
است که پیامک دریافت کارت ملی هوشمند توسط 
متقاضی دریافت نمی شــود و برهمین اســاس هم 
متقاضی از صدور کارت خود مطلع نمی شود. دلیل دیگر 
این است که متقاضی فوت شده یا رسید در دست دارد 
و برای گرفتن کارت صادر شده خود تعلل می کند. به 
گفته او پیگیری وضعیت درخواست صدور کارت ملی 
هوشمند از طریق کد دستوری #۶۰9۰*۴* و از طریق 

سامانه توسط متقاضی فراهم است.

از گوشه و کنار 

پس از آن که نمایندگان مجلس شورای اسلامی چهارشنبه، ۲9شهریور در مورد 
لایحه یک فوریتی »حمایت از فرهنگ عفاف و حجاب« با اجرای آزمایشی ۳ ساله این 
لایحه موافقت کردند، منتقدان و موافقان این لایحه در خصوص قابلیت اجرای برخی 

بخش های این لایحه اظهار نظر کرده اند.
به گزارش فرارو، جلیل محبی، عضو مرکز پژوهش ها و دبیراســبق ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر گفته است: »در لایحه ای که دولت داده بود، جریمه های نقدی 
پایین بودند، شما می توانید چرتکه بیندازید و بگویید که پول این بدحجابی را می دهم. 
یک تا سه میلیون حدود این جریمه ها بود، ولی وقتی ۲۴ میلیون تومان بشود و همه 
جرائم با هم جمع شوند، این بازدارندگی جدی تر خواهد شد، یعنی اگر دو عکس در روز 
گرفته شود، دو جریمه حساب می شود و اگر شما اولی و دومی را بپردازی به پنجمی 
که برسد مجازات حبس دارد و نمی توانی سبک زندگی ات را براساس آن قرار بدهی«.

محبی که از طراحان اصلی لایحه عفاف و حجاب است در بخشی دیگر از سخنان 
خود می گوید: »ما دنبال این هستیم که تنش از بین برود. چیزی که نوشته شده این 
است که من می خواهم امر به معروف کنم. اگر بخواهم پرخاش کنم باید جزای نقدی 
بدهم. من با رفق و مدارا می گویم، اگر شما جواب تند بدهی و فریاد بزنی، باید جزای 

نقدی بدهی. توهین و افترا که همین الان هم مجازات دارد«.
بر اساس این مصوبات که با تایید شورای نگهبان »قانون عفاف و حجاب« خواهد 
بود، هر شخص حقیقی یا حقوقی به هر شــکل »مرتکب ترویج یا تبلیغ برهنگی، 
بی عفتی، بی حجابی یا بدپوششی یا کشف حجاب« شود، چه در فضای عمومی چه 
در فضای مجازی یا در رسانه ها حتی رسانه های خارجی، به پنج تا ده سال زندان و 

 تا یک میلیارد ریــال جریمه نقدی، ممنوعیت خروج از کشــور و ممنوعیت از کار 
محکوم می شود.

این موضوع پرسش هایی را ایجاد می کند از جمله این که آیا افزایش جریمه های 
نقدی در لایحه حجاب و عفاف می تواند متضمن کاهش بی حجابی باشد و چنین 
طرحی تا چه حد در فرهنگ سازی ریشه ای موثر خواهد بود؟ حسین کنعانی مقدم، 
فعال سیاسی اصولگرا در گفتگو با فرارو به این پرسش ها پاسخ داده است: جریمه های 
نقدی سنگین بی حجابی اثربخشی نداردحسین کنعانی مقدم به فرارو گفت: »جریمه 
یا محروم کردن افراد از حقوق شهروندی آنان به علت اقداماتی که انجام می دهند، قطعا 
باید متناسب با جرم باشد. این در حالی است که هم اکنون جریمه هایی را در کشور 
داریم که چندان متناسب با جرم نیست و در نتیجه اثربخشی ندارد. در خصوص بحث 
حجاب نیز نمی توان با افزایش نرخ جریمه ها، بازدارندگی بی حجابی را ایجاد کرد. 
معتقدم بالا بردن رقم جریمه، به شکلی که خارج از عرف و سرسام آور باشد نه تنها از 
بازدارندگی لازم برخوردار نیست، بلکه می تواند منجر به نوعی نافرمانی مدنی شود«.

وی افزود: »اگر بی حجابی تبدیل به شکلی جدید از نافرمانی مدنی شود، دیگر 
نمی توان کار خاصی کرد، درواقع در چنین شرایطی باید از صبح تا شب جریمه تعیین 
شود، هیچ تضمینی هم وجود ندارد که جریمه ها پرداخت شود. سپس انتظار می رود 
شخصی که جریمه پرداخت نمی کند زندانی شود. آیا می توان چند میلیون نفر را در 
زمره مجرمین قرار داد و زندانی کرد؟ چنین رفتاری در مغایرت با قانون اساسی است 

که آزادی های شهروندی را برای آحاد ملت، آزاد قرار داده است«.
این فعال سیاسی اصولگرا گفت: »به نظر می رسد به جای جریمه های نقدی باید 

ابزاری را استفاده کرد که جنبه بازدارندگی روحی، روانی و اخلاقی داشته باشد. در غیر 
این صورت، همانطور که اشاره کردم، به نظر می رسد که افزایش جریمه ها منتهی به 
نوعی نافرمانی مدنی و حتی بی نظمی در جامعه خواهد شد. به نظر می رسد لازم است 
مجلس، در بخش جرم انگاری عفاف و حجاب، کمی تجدید نظر انجام دهد. این قانون 
با فراز و نشیب هایی که داشته همچنان جای بحث دارد. این که ما تعدادی از مردم را 
مجرم تصور کرده و بعد هم بخواهیم این افراد را مجازات کنیم، به نظر چندان بازدارنده 

به نظر نمی رسد و ممکن است از سوی جامعه با چالش هایی جدی رو به رو شود«.
وی افزود: »به نظر می رسد می توان برخی محرومیت ها را در قانون اعمال کرد، 
محدودیت هایی که اتفاقا نباید در تضاد با آزادی های شهروندی باشد. به طور کلی، 
معتقدم این طرح تفاوت خاصی با طرح ممنوعیت ماهواره ندارد. یعنی چنین قانونی 
وجود دارد، اما کمتر شهروندی رعایت می کند. هم اکنون، بسیاری از شهروندان از 
ماهواره در خانه های خود استفاده می کنند. در نتیجه این نوع قوانین به مرور زمان 

بیشتر جنبه تزئینی پیدا می کنند تا تضمینی«.

واکنش یک فعال اصولگرا به پیشنهاد جریمه  ۲4  میلیونی جلیل محبی برای افراد بی حجاب؛

جریمه های سنگین هم بازدارندگی ندارد

گزارش

در برنامه هفتم توسعه هم ردی از توجه به سالمندان دیده نمی شود

کوررنگی مزمن قوانین نسبت به چشم انداز تیره سالمندی
سعیده علیپور
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کرمان-فرسنگی،خبرنگارتوســعه 
ایرانی:جلسه مشــترک مدیران عامل 
صنعت آب و برق استان کرمان با مسئول 

امور فرهنگی وزارت نیرو برگزارشد.
این جلســه با حضور حجة الاسلام 
مهاجری مشاور  وزیر نیرو و مسئول امور 
فرهنگی و دینی وزارت، مهندس قبادی 
رئیس  مرکز قرآن و عتــرت وزارت نیرو،  

مهندس صدیقی مدیرعامل شــرکت و 
مدیران محترم صنعت آب و برق استان 
حضور دارند. مهندس صدیقی مدیرعامل 
شرکت در جلسه مشترک مدیران عامل 
صنعت آب و برق اســتان با مسئول امور 
فرهنگی وزارت نیــرو و هیئت همراه به 
برخی چالش های فرهنگی استان اشاره 
کرد. عمده موارد اشــاره شده :-موضوع 

افاغنه و بحث ســرقت تجهیزات برقی-
استقرار شرکت های قدرتمند در مناطق 
مختلف استان و چالش جذب نیروهای 
متخصص سازمانها-اشــاره به چالش 
های اقتصادی، فرهنگی استان--قاچاق 
ســوخت -قاچاق مواد مخدر و تبعات 
مربوط بــه اعتیاد و خانــواده مهندس 
صدیقی در پایان به تعلقات ســازمانی 

همکاران اشــاره کــرد و در ادامه گفت 
همکاران من در شــرکت توزیع نیروی 
برق جنوب استان کرمان از ظرفیت بالای 
علم و دانش برخوردار هستند. و امورات 
فرهنگی در مجموعه شرکت، با هم افزایی 
و انسجام ویژه انجام میشود. و از هماهنگی 
قابل قبولی برخوردار است، لذا مانعی در 
مسیر امورات فرهنگی، توسط همکاران 

پرتلاش وجود ندارد. در جلسه مشترک 
مدیران عامل صنعت اب و برق استان که 
در محل برق منطقه ایی کرمان در جریان 
است.حجة الاســلام مهاجری مشاور 
محترم وزیر ضمن تشکر از اقدامات انجام 
شده در استان به موضوعات ذیل اشاره 
کرد. امور فرهنگــی در مجموعه وزارت 
نیرو در سه بخش انجام و پیگیری میشود. 
۱-نظامنامه۲-تفاهم نامه وزیر محترم با 
ستاد اقامه نماز کشور۳- سند برنامه های 
فرهنگی که با امضائ و ابلاغ معاون محترم 
وزیر جناب اقای دکتر حیدری که سندیت 
و حکم قانونی دارد انجام میشود.مشاور 
فرهنگی وزیر نیرو در ادامه گفت؛ عمدتٱ 
امور فرهنگی در محــور های ذیل انجام 
میشود. - محور قران که شامل مسابقات 
قرانی، دارلقران ها، محافل انس با قران و...

- اهل بیت دومین محور میباشــد. 
ِّي تاَرکٌِ فیِکُمُ  ایشــان به آیه مبارکه؛ ﴿إنِ
ِ وَ عِتْرَتيِ أهَْلَ بیَْتِي ما  الثَّقَلیَْنِ کِتَابَ اللَّ
ــکْتُمْ بهما لنَْ تضَلُّوا أبدَاً و إنهّما  إنِْ تمََسَّ
لنَْ یفَْتَرِقا حَتی یرَِدا عَليََّ الحَوْضَ﴾ اشاره 
و تصریح کرد، اهل بیت در کنار قرآن قرار 
دارند و تمسک به هر دو توأمان لازم است.و 
عترت و قرآن تا قیامت در کنار یکدیگر 
هستند.- محور بعدی اربعین است که به 
طور ویژه در مجموعه وزارت نیرو پیگیری 

میشود. - اقامه نماز ، در موضوع اقامه نماز 
۹۰۰ امام جماعــت در حوزه مجموعه 
وزارت نیرو فعال هستند، در بحث نماز نیاز 
است نمازخانه ها به حداقل تجهیز شوند. 
و ائمه جماعات اموزش مجازی ببینند. - 
اموزش، محور بعدی بود که مشاور محترم 
وزیر نیرو اشاره کردوی گفت، آموزش ها 
در مشهد مقدس انجام میگیرد.-فرهنگ 
سازمانی و تعلق خاطر سازمانی این محور با 
امر به معروف و نهی از منکر انجام میگردد. 
ایشان تصریح کردند، فرهنگ سازی باید 
ایجابی، فرهنگی، آموزشی و به صورت 
تدریجــی انجام گردد. مشــاور محترم 
فرهنگی وزیر در پایان به موضوع جهاد 
تبیین اشاره کرد و گفت از کمیته فرهنگی 
و ائمه جماعات در مصرف بهینه آب و برق 
و جلوگیری از اصــراف به روابط عمومی 

های صنعت کمک کنیم. 

 جلسه مشترک مدیران عامل صنعت آب و برق استان کرمان
 با مسئول امور فرهنگی وزارت نیرو

جلسه مشترک مدیران 
عامل صنعت آب و برق 

استان کرمان با مسئول 
امور فرهنگی وزارت نیرو 

برگزارشد.

سنندج –گلاله فرهادی،خبرنگارتوسعه ایرانی: چرم دوزی 
یکی از معروف ترین هنرهای ســنتی و رشته های کاربردی 
صنایع دستی استان کردستان است که پس از گذشت سال های 
متمادی همچنان مرسوم بوده و به عنوان هنری زیبا ماندگار شده 
است و صنعتگران این حوزه با عشق و علاقه به تولید محصول 

می پردازند و آثاری ارزشمند و ماندگار خلق می کنند.
هیوا گروسی از جمله هنرمندان توانمندی است که در این 
زمینه با راه اندازی یک کارگاه کوچک اما پر از خلاقیت توانسته 
اســت اقدام به تولید محصولات چــرم دوزی و عرضه آن به 

استان های سراسر کشور کند.
این صنعتگر فعال سنندجی  با بیان اینکه حدود ۱٤ سال است که کار چرم دوزی را شروع کرده  است گفت: بنده در رشته گرافیک 
تحصیل کرده بودم و به همین منظور برای طراحی لوگو با یک شرکت چرم دوزی همکاری داشتم، رفته رفته در این شرکت به این 

هنرصنعت علاقمند و حدود ۱۰ سال به صورت جدی مشغول به کار شدم.
گروسی اظهار کرد: پس از آن با پشتوانه خانواده ام و همکاری معاونت صنایع دستی استان کردستان کارگاهی را راه اندازی و در آن 

کارگاه مشغول به تولید مصنوعات چرمی شدم و هم اکنون برای ٥ نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد شده است.
او با اشاره به اینکه هم اکنون دارنده برند »کاردو« در سنندج هســتم، افزود: در کارگاهی که راه اندازی  کرده ام انواع محصولات 
چرمی دست دوز و چرخ دوز شامل کیف، کمربند و سایر محصولات چرمی از جمله بند ساعت، جاسویچی و … با کیفیت بالا تولید 

و به خریداران ارائه می شود.
این هنرمند سنندجی بیان کرد: معاونت صنایع دستی استان کردســتان و اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
شهرستان سنندج حمایت هایی از جمله صدور مجوز، پرداخت تسهیلات و از همه مهم تر واگذاری مکانی در مجتمع تایله سنندج با 

هزینه بسیار کم برای راه اندازی این کارگاه تولیدی انجام داده است.

اصفهان-مریم مومنی،خبرنگارتوسعه ایرانی: آبفای استان 
اصفهان با ارائه یک چالش، مرتبط با حوزه بهره برداری و توسعه 
آب، در نخستین دوره رقابت های هوش مصنوعی که همزمان 
با برگزاری پنجمین دوره اعطای جایزه مصطفی برگزار گردید، 

شرکت کرد.
معاون منابع انسانی و تحقیقات آبفای استان اصفهان با اعلام 
این خبر گفت: آبفای استان اصفهان با چالش »خوشه بندی 
دمایی و تقویمی و استخراج رابطه هر خوشه با تغییرات الگوی 
مصرفِ روزانه در طول ســال با استفاده از تکنیک های هوش 
مصنوعی، با هدف پیش بینی تقاضای آب میان مدت )7 روزه( 

در شبکه های آبرسانی« در این رویداد شرکت نمود. 
کاظم جعفری با بیان اینکه رقابت های هوش مصنوعی ( )IAI توسط بنیاد نخبگان اصفهان و در راستای به کارگیری هوش 
مصنوعی در حل چالش ها و مسائل واحدهای اقتصادی، مدیریتی، خدماتی و درمانی ویژه شهر اصفهان برگزار گردید، گفت: آبفای 

استان اصفهان پس از بررسی های لازم این چالش را معرفی و برای شرکت کنندگان تبیین کرد. 
وی در خصوص خروجی های مورد انتظار این چالش افزود: جدول ضریب تغییرات تقاضای آب شرب در مقابل تغییرات دما و 
پارامترهای تقویمی مانند ایام هفته، مناسبت ها، تعطیلات و غیره نسبت به مقدار میانگین و همچنین پیش بینی میزان تقاضا بر اساس 

تقویم و دما برای یک شهر خاص در خروجی های ارائه شده این چالش مورد انتظار است. 
معاون منابع انسانی و تحقیقات آبفای استان اصفهان خاطر نشان ساخت: ٥۰ شرکت برتر ملی و بین المللی در حوزه هوش مصنوعی 
در رویداد جایزه مصطفی حضور داشتند و آنهایی که در خصوص چالش های ارائه شده راهکار دارند تا دهم  مهر ماه فرصت دارند که 
در سایت رقابت ها ثبت نام نموده و تا ۱٥ آبان ماه راهکار پیشنهادی خود را ارائه نمایند؛ سپس تا ۳۰ آبان نتایج ارزیابی راهکارهای 

پیشنهادی برگزیده اعلام می گردد. 

مشارکت آبفای   اصفهان در نخستین دوره رقابت های هوش مصنوعی هنر چرم دوزی کردستان در مسیر توسعه

رشت-مرجان گودرزی،خبرنگارتوسعه ایرانی: مدیر عامل 
شرکت برق منطقه ای گیلان بابیان اینکه سیاست شرکت 
افزایش ظرفیت خطوط انتقال انرژی است،گفت: ۳٥ درصد 

انتقال انرژی برق بااین رویکردافزایش یافت.
بهمن داراب زاده با اشاره به شرایط جغرافیایی ویژه و خاص 
اســتان گیلان، گفت: محدودیت های تهیه زمین درگیلان 
و موانع حقوقی متعدد بــرای احداث خطوط جدید، از جمله 
مشکلاتی است که موجب شد شرکت برق منطقه ای گیلان 
رویکرد و سیاست جدیدی را در بخش احداث خطوط انتقال و 

فوق توزیع نیروی برق دنبال کند. 
مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای گیلان  افزود: با توجه 
به تراکم بالا و رشد روز افزون جمعیت در گیلان، شرکت برق 
منطقه ای گیلان، استفاده از هادی های پر ظرفیت را در دستور 
کار خود قرار داد تا ضمن افزایش ظرفیت خطوط، حتی الامکان 

از احداث خطوط جدید بی نیاز شویم.
داراب زاده اضافه کرد: اهمیت این قضیه زمانی روشن تر می 
شود که بدانیم فرایند رفع ممانعت های حقوقی اراضی واقع در 
مسیر خط، گاها از فرایند اجرای خود پروژه طولانی تر می شود 

و این امر علاوه بر هدر رفتن زمان و هزینه، موجب می شود تا هم 
استانی های عزیز دیرتر از مزایا و منافع پروژه ها برخوردار شوند.
مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای گیلان گفت: با این 
رویکرد، در پروژه افزایش ظرفیت خط شهید عضدی وشهید 
مقدم با تعویض هادی، ظرفیت انتقال انرژی به میزان ۳٥درصد 
افزایش یافت و در آینده نیز با استمرار این سیاست و با هدف 
اجتناب حداکثری از احداث خطوط جدید، خطوط فعلی و 

موجود به خطوط پر ظرفیت تبدیل خواهند شد.

 مشهد-میرشکار،خبرنگارتوســعه ایرانی:  مدیرعامل 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شــهرداری مشهد از 

کمبود ۲۰۰ نیروی انسانی در این سازمان خبر داد.
مجید فرهادی با اعلام این خبر عنــوان کرد: مهمترین 
مشکل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری مشهد، 
کمبود منابع انسانی است که با توجه به جمعیت مشهد و ورود 
زائران زیاد در ایام خاص به این شهر، تعداد نیروهای آتش نشان 

کم است و نیاز مبرم به تامین نیرو داریم.
وی با بیان اینکــه پیگیری های لازم از طریق ســازمان 
و شهرداری انجام شــده و منتظر مجوز استخدام هستیم، 
افزود: در حال حاضر حدود هزار و ۶۳٤ نفر در حوزه ســتاد 
و عملیات سازمان آتش نشانی مشغول فعالیت هستند که 
این نیروها، مرکز فرماندهی، بخش اداری و بخش عملیات 
را شامل می شــود و با توجه به تعداد ایستگاه های عملیاتی 
سطح شــهر، حدود ۲۰۰ نیرو در عملیات آتش نشانی کم 
داریم. فرهادی در زمینه تجهیزات آتش نشانی مشهد اظهار 
کرد: مشهد در زمینه تجهیزات آتش نشانی به روز است و به 
لحاظ تجهیزات عملیاتی آتش نشانی ، جزء رتبه های بالا در 

سطح کشور هستیم.
وی خاطرنشان کرد: سال گذشته نزدیک به ۶۰ میلیارد 
تومان تجهیزات جدید خریداری شده که بخش زیادی وارد 

ناوگان شده و بخشی نیز تا پایان سال وارد خواهد شد.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
مشهد گفت: اولین خودروی اطفاء حریق صنعتی در سطح 
کشور در هفته ایمنی در مشهد رونمایی خواهد شد که این 

خودرو جزء خودروهای خاص در سطح کشور است.

کمبود منابع انسانی،  مهمترین مشکل سازمان آتش نشانی مشهد افزایش ۳۵ درصدی ظرفیت انتقال انرژی برق در گیلان

خبرخبر

معرفی تیم های برتر مسابقه 
فرهنگی، مخابراتی و عملیاتی 

مخابرات منطقه گلستان

گرگان-آذری،خبرنگارتوسعه ایرانی: تیم های برتر 
در اولین دوره مسابقه فرهنگی، مخابراتی و عملیاتی 
که به به مناسبت گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 

برگزار شد ، معرفی شدند.
 این مســابقات با هدف ارتقاء دانش همکاران در 
چهار محور دفاع مقدس، فرهنگی، اطلاعات تجاری 
و اطلاعات فنی مخابراتی در دو دوره تئوری بصورت 
ویدئوکنفرانسی و عملیاتی به مدت دو روز برگزار شد . 
در پایان و رقابت بین ۱٤ تیم های شرکت کننده ، تیم 
های تجاری، علی آباد، گالیکش و بندرگز رتبه های 
اول تا چهارم را کسب کردند. تیم های برتر با نصب 
پست های تلفن ۱۰ و ۲۰ زوجی و مفصل در سطح 
شهر گرگان، از داورها بابت سرعت و دقت امتیاز کسب 

نموده و حائز رتبه های برتر شدند

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده 
های نفتی منطقه ساری :

فعالیت شرکتهای دانش بنیان 
در منطقه ساری اجرایی شد

ساری –درخشنده،خبرنگارتوسعه ایرانی:  سبحان 
رجب پور مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه ساری گفت : هدف از همکاری انجام طرح های 
تحقیقاتی و توسعه فناوری مورد نیاز ، تقویت و توسعه 
همکاری های مشــترک با هدف دسترسی و به کار 
گیری دانش فنی روز در اجرای طرح های پژوهشی 
، مطالعاتی ، مشاوره ای و آموزشــی است که میان 
منطقه ساری ، دانشگاهها و شرکت های دانش بنیان 

در حال انجام است .
سبحان رجب پور درباره این همکاری ها گفت : 
ایجاد زمینه مناسب به منظور بهره گیری از توانمندیها 
و خدمات از قبیل تجهیزات پژوهشــی و حمایت از 
پایان نامه ها ، انجام طرح های تحقیقاتی و توســعه 
فناوری های مورد نیاز شــرکت ایجاد زمینه های 
مناسب برای بهره گیری از توان مندی ها و خدمات 
از قبیل تجهیزات ، فعالیت های شرکت و برگزاری 
نشست های علمی ، مشــترک و انتقال تجربیات و 
نیازهای متقابل شرکت با دانشگاه و شرکت های دانش 

بنیان بخشی از اهدف این شرکت است .
رجب پور توضیح داد : با نیاز سنجی ها و آسیب 
شناســی های انجام شــده مواردی نظیر بررسی و 
طراحی مخازن ، ســایز لوله های بارگیری ، قدرت و 
نحوه ی در سرویس قرار گرفتن موتور ها ، وضعیت کف 
مخازن ، جریان و اغتشاش سیالات در مخزن و خط 
برداشت مورد بررسی قرار گرفته و در صورت امکان از 

طریق نرم افزار شبیه ساز اقداماتی صورت می گیرد .
وی ادامه داد : دانشــگاه صنعتی نوشــیروانی 
شهرستان بابل با معرفی دو تن از اساتید دارای مدرک 
دکترای تخصصی رشته مهندسی عمران گرایش 
محیط زیست و گرایش سازه های هیدرولیکی در 
مرتبه دانشیاری موارد فوق را در تاسیسات منطقه 
ســاری مورد بررســی و پایش دقیق قرار داده و در 
صورت حصول نتیجه قطعی به مخازن های مشابه 

تعمیم داده شود .

 مدیرکل شیلات مازندران 
خبرداد:

 آغاز صید ماهیان استخوانی
 از ۲۰ مهرماه

ســاری –درخشنده،خبرنگارتوســعه ایرانی: 
مدیرکل شــیلات مازندران گفــت: صید ماهیان 

استخوانی در دریای خزر از ۲۰ مهرماه آغاز می شود.
مدیرکل شیلات اســتان مازندران گفت: صید 
ماهیان استخوانی در دریای خزر از ۲۰ مهرماه آغاز 
می شود و تا ۲۰ فروردین ســال آینده ادامه خواهد 

داشت.
قاسم کریم زاده افزود: در سطح استان مازندران 
٥٤ شرکت تعاونی صیادی با جمعتی حدود ٤ هزار 
نفر فعالیت می کنند که فراهم کردن شرایط امن برای 

صیادان قانونی یکی از وظایف شیلات است.
وی تصریح کرد: با توجه اینکه در آســتانه فصل 
صید قرارداریم لازم است فرماند های یگان حغاظت 
شیلات با بررسی امکانات و تجهیزات آمادگی کامل 
را برای انجام وظایف حفظ و حراست از فعالیت های 

صید و صیادی اتخاذ کنند..
مدیرکل شیلات مازندران نظارت بر فعالیت صید 
و صیادی و تطابق آن با مجموعه قوانین و مقررات و 
دستورالعمل های ابلاغی و برخورد با متخلفان قوانین 

مذکور را در حیطه وظایف یگان برشمرد.
کریــم زاده تصریح کرد: امیدواریم امســال نیز 
همچون سنوات گذشته با تعامل و همکاری خوب 
جامعه صیادی و نیز یگان حفاظت منابع آبزیان استان 
و شــیلات بتوانیم با صید مطلوب جامعه صیادی 

بخشی از پروتئین موردنیاز جامعه را تامین نماییم.

استانها

شیراز-توانایی،خبرنگارتوسعه ایرانی: در پی امضای تفاهم نامه 
دانشگاه علوم پزشکی شیراز با صندوق کارآفرینی امید، ۶۰ میلیارد ریال 
تسهیلات تولید و اشتغال به پارک فناوری سلامت شیراز تعلق می گیرد.
دکتر محمد هاشم هاشم پور معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم 
پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی شیراز و رئیس پارک فناوری سلامت 

شیراز، اظهار کرد: تفاهم نامه ای میان این دانشگاه و صندوق کارآفرینی 
امید، با هدف حمایت از شرکت های مستقر در پارک یاد شده در جهت 

تقویت تولید و ایجاد اشتغال منعقد شد.
او گفت: ارزش مالی این تفاهم نامه ۳ ساله، ۶۰ میلیارد ریال است 
که نیمی از آن، آورده دانشگاه علوم پزشکی شیراز و نیم دیگر از منابع 

صندوق کارآفرینی امید است. هاشم پور افزود: سقف اعطای تسهیلات 
به اشخاص حقوقی معرفی شده از ســوی دانشگاه تا مبلغ ٥ میلیارد 
ریال و بیشینه مدت بازپرداخت تسهیلات پرداختی با احتساب ۳ ماه 
تنفس، برابر ۳۶ ماه، با کارمزد ٤ درصد مطابق با نرخ کارمزد تسهیلات 

قرض الحسنه اعلام شده توسط بانک مرکزی است.

 اختصاص ۶۰ میلیارد ریال تسهیلات به پارک فناوری سلامت شیراز
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لیگ قهرمانان در این فصل نه 
برای پرسپولیس خوب شروع 
شــده و نه برای تیمی که امروز 
روبــه روی پرســپولیس قرار 
می گیرد. هر دو تیم در این گروه 
رقیب سرســختی به نام النصر 
دارند و به خوبــی می دانند که 
اگر در دومین بازی شان در لیگ 
قهرمانان هم برنده نباشــند، 
شانس بسیار کمی برای صعود 
به مرحله بعدی خواهند داشت. 
شاگردان هرنان کرسپو و پسران 
یحیی، به هــر قیمتی به دنبال 
بردن این بازی هستند. موضوعی 
که احتمالا یک نبرد بسیار جذاب 
را برای این دو تیم رقم می زند. 
آنها در رقابت هــای این فصل 
لیگ قهرمانان هنوز گلی به ثمر 

نرسانده اند.

دو  تیم   به دنبال  جبران
پرســپولیس و الدحیــل لیگ 
قهرمانــان را بــه شــکل دلخواهی 
شروع نکردند. تیم ایرانی در خانه به 
النصر باخت و اصلا نمایش خوبی در 
این مسابقه نداشــت. قهرمان فصل 
گذشــته لیگ برتر در ایــن بازی، 
انتظارهــا را برآورده نکرد تا شــروع 
بــدی را در لیگ قهرمانان داشــته 
باشــد. برای الدحیل نیز اوضاع اصلا 
خوب پیش نرفت. آنها به دیوار دفاعی 

محکم استقلال تاجیکستان خوردند 
و با وجــود مالکیــت 75 درصدی و 
شــوت های پرشــمار به چارچوب، 
نتوانســتند دروازه ایــن حریف را 
باز کنند. حــالا هم الدحیــل و هم 
پرســپولیس، به فکر جبران اوضاع 
خواهند بــود. دو تیمی که می دانند 
برای صعود از این گروه، باید بردن را 

از سر بگیرند.

از رونالدو   و    بروزوویچ تا   اولونگا 
و کوتینیو

پرســپولیس در رقابت های این 
فصل لیگ قهرمانان، گروه بســیار 
سختی دارد. از بین همه نماینده های 
ایــران، ســخت ترین گروه ســهم 
پرسپولیس شده است. آنها در اولین 
بازی در لیگ مقابل سوپراستارهایی 
مثل رونالدو، مانــه و بروزوویچ قرار 

گرفتند و حالا در دومین بازی نیز باید 
با ســتاره های بزرگ دیگری روبه رو 
شوند. فیلیپه کوتینیو، مشهورترین 
ستاره باشگاه قطری است. بازیکنی که 
به تازگی اولین بازی اش برای الدحیل 
را انجام داده و موفق شده با یک ضربه 
ایستگاهی، اولین گلش برای این تیم 
را هم بزند. کوتینیو ســتاره پرفروغ 
آنفیلد بود و بعــد از لیورپول، مدتی 
در بارسا و سپس در استون ویلا بازی 
کرد. او حالا در ترکیــب الدحیل، به 
دنبال موفقیت در قاره آســیا خواهد 
بود. تیم قرمزپوش قطری به خصوص 
در فاز هجومی، مهره های درخشان 
زیادی دارد. اولونــگا که متخصص 
گلزنی بــه تیم های ایرانــی در لیگ 
قهرمانان است، موئز علی که یکی از 
بااستعدادترین نفرات این تیم به شمار 
می رود و ســتاره های دیگری مثل 
روبن سمدو، محمد مونتاری و مامبا، 
همگی برای الدحیل در این مسابقه به 
زمین خواهند آمد. کیم مون هوان نیز 
ستاره کره ای این باشگاه در این فصل 
به شمار می رود که به عنوان سهمیه 
آسیایی در ترکیب قرمزها قرار خواهد 

گرفت.

چالش یحیی   برای   چیدن ترکیب
نگرانی بزرگ پرسپولیسی ها برای 
این بازی سخت، مصدومیت دو ستاره 
مهم این تیم است. با این حال گفته 
می شــود که هم مهدی ترابی و هم 
وحید امیــری که هــر دو روبه روی 

النصر آسیب دیدند، می توانند برای 
دقایقی در این بازی به میدان بروند. 
شانس امیری اما برای فیکس شدن 
در این نبرد کم به نظر می رســد. به 
احتمال زیــاد یحیــی در این بازی 
ترکیبی مشابه ترکیب دیدار با النصر 
را به زمین می فرستد. علیرضا بیرانوند 
روی خط دروازه قرار خواهد گرفت. 
اسماعیلی فر، پورعلی گنجی، کنعانی 
و نعمتی هم چهار مدافع تیم در این 
بازی هســتند. اگر ترابــی بتواند از 
ابتدا به میدان برود، به همراه سعید 
صادقی، مسعود ریگی و شاید سروش 
رفیعی در خط هافبک دیده می شود. 
چراکه میلاد ســرلک این بازی را به 
دلیل محرومیت از دست داده است. 
به نظر می رسد جلوتر از آنها نیز یاسین 
سلمانی و شهاب زاهدی بازی کنند. 
بعید نیست یحیی در دقایقی از این 

مسابقه، نبیل باهویی را نیز به زمین 
بازی بفرستد.

دو   فرم   نزدیک
پرسپولیس با رسیدن به 10 امتیاز 
در چهار بازی، صدرنشین فعلی لیگ 
برتر ایران اســت و الدحیل با همین 
تعداد امتیاز در پنج بازی، با فاصله ای 
کم نسبت به صدر در رده چهارم لیگ 
قطر دیده می شود. در مجموع هر دو 
تیم فرم نزدیکی در بازی های داخلی 
این فصل داشته اند. این بازی برخورد 
جذابی بین یحیــی گل محمدی و 
هرنان کرسپو خواهد بود. هواداران 
قدیمی فوتبال آرژانتین، شــناخت 
کاملی از ســرمربی ایــن روزهای 
الدحیــل دارند. چهــره ای که برای 
ســال ها نیز حضور درخشــانی در 

فوتبال باشگاهی اروپا داشت.

این   خاطره های   خوب
در هشــت تقابل بیــن الدحیل و 
پرسپولیس، تیم قطری چهار بار برنده 
شده و سهم پرسپولیس سه برد بوده 
اما قرمزها دو خاطره بســیار خوب از 
این حریف دارند. پرسپولیس دو بار در 
دوران برانکو این تیم را از دور حذفی 
لیگ قهرمانان کنــار زد. اولین بار با 
گل به خودی فراموش نشدنی چیکو 
فلورس در قطر و دومین بار در ورزشگاه 
آزادی در روزی کــه گادوین منشــا 
گل صعود قرمزها به نیمه نهایی لیگ 
قهرمانان آســیا را وارد دروازه حریف 
کرد. آن شکست هنوز هم تجربه بسیار 
تلخی برای الدحیل به شمار می رود و به 
این تیم قبل از بازی امروز، انگیزه انتقام 
می دهد. آیا خاطره خوب دیگری برای 
پرسپولیسی ها روبه روی این حریف 

امروز ساخته خواهد شد؟

روزنامه صبح 
 سياسي، اجتماعي، اقتصادي
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حذف زودهنگام زهرا نعمتی 
مسابقات تیراندازی با کمان بازی های آسیایی از صبح 
روز گذشته آغاز شد و نمایندگان ایران در دو ماده ریکرو 
بانوان و کامپوند مردان کمان های شان را به دست گرفتند 
که در این بین حذف زودهنگام زهرا نعمتی از مسابقات، 
خبر مهم این رقابت ها بــود. در مرحله مقدماتی ریکرو 
بانوان، زهرا نعمتی با امتیاز 616 در رده چهلم قرار گرفت و 
نتوانست به مرحله حذفی صعود کند اما  مبینا فلاح با امتیاز 
618  در رده سی و هشتم قرار گرفت و یسنا پورماهانی با 
امتیاز 617 در رده سی و نهم ایستاد تا در مسابقات حذفی 
حضور داشته باشند. در مرحله مقدماتی کامپوند مردان 
نیز محمد صالح پالیزبان با امتیاز 705 در رده ششم ایستاد، 
آرمین پاکزاد با امتیاز 698 در جایگاه پانزدهم قرار گرفت 
و میلاد رشیدی با امتیاز 692 در رده بیست و پنجم قرار 
گرفت که رشیدی مانند نعمتی به مرحله حذفی صعود 
نکرد. در بخش تیمی هم تیم کامپوند مردان در رده چهارم 
ایستاد و در دیدار نخست مسابقات حذفی به مصاف تیم 
عربستان می رود ، تیم ریکرو بانوان دهم شد و در گام اول با 
قزاقستان رقابت می کند، تیم میکس کامپوند پنجم شد و 
به مصاف تایلند می رود و تیم میکس ریکرو در رده دهم قرار 

گرفت و ابتدا با قزاقستان رقابت می کند.

    
یک برنز، خروجی تیم  16 نفره 

تیراندازی
درســت اســت که تیرانــدازی ایــران یکی از 
پرچالش ترین و پرمشــکلات ترین رشته های فعال 
در ورزش کشور اســت. تیراندازان ایران سال هاست با 
مشکل کمبود مهمات مواجه اند و بارها مجبور شده اند 
برای تمرین و داشتن فشــنگ راهی کشورهای دیگر 
شوند و اردوهای خود را برگزار کنند. با این حال این رشته 
با وجود تمام محدودیت ها دســت به کارهای بزرگی 
زده است. با این اوصاف اینکه خروجی 16 تیرانداز در 
بازی های آســیایی تنها یک مدال برنز باشد، چندان 
پذیرفتنی به نظر نمی رسد. روز گذشته و در هشتمین 
روز از بازی های آسیایی، تیراندازان ایران در بخش تراپ 
زنان و مردان رقابت کردند که مرضیه پرورش نیا با کسب 
105 امتیاز در رده هفدهم قرار گرفت و محمد بیرانوند 
با کسب رکورد 117 در رده شانزدهم ایستاد. تیم ملی 
تیراندازی در سه رشته تفنگ، تپانچه و اهداف پروازی 
در بازی های آسیایی رقابت کرد و در پایان در میکس 
تپانچه میکس به مدال برنز رسید. البته تاکنون تپانچه در 
بازی های آسیایی موفق به کسب مدال نشده بود اما آنچه 
بیشتر به چشم آمد مدال های کسب نشده ملی پوشان 
ایران بود. فدراسیون تیراندازی اگر باز هم به دنبال مدال 
المپیک است، باید هرچه سریع تر فکری اساسی برای 
این رشته بکند. المپیک پاریس در یک چشم به هم زدن 
از راه خواهد رسید و ملی پوشان برای کسب موفقیت نیاز 

به یک برنامه ریزی و حمایت اساسی دارند. 
    

دوومیدانی در پیست بی مدالی
از هشت ملی پوش دوومیدانی ایران در بازی های 
آســیایی، کار پنج نفــر به پایان رســیده و دســت 
هیچ کدام شان به مدال این بازی ها نرسید. در دوی 100 
متر مردان و زنان حســن تفتیان چهارم شد، حمیده 
اســماعیل نژاد در جایگاه هفتم قرار گرفــت و فرزانه 
فصیحی به فینال صعود نکرد و در جایگاه نهم ایستاد. 
در دوی ۳000 متر مانع حســین کیهانی در جایگاه 
هفتم قرار گرفت و مهدی صابری که آخرین نماینده 
ایران در مسابقات روز گذشته بود، در ماده پرتاب وزنه 
به رقابت پرداخت و به رتبه ای بهتر از پنجمی دست پیدا 
نکرد. البته اسماعیل نژاد که قصد داشت شانس خود را 
در دوی 200 متر هم امتحــان کند، درنهایت به دلیل 
نداشتن آمادگی کافی از این تصمیم صرف نظر کرد. البته 
از همان ابتدای مسابقات هم بسیاری منتظر شروع رقابت 
احسان حدادی بودند. پرتابگر دیسک ایران که چهار 
طلای بازی های آسیایی را در کارنامه دارد،  اگر امروز هم 
روی سکوی قهرمانی بایستد، بالاتر از محمد نصیری از 
وزنه برداری با چهار طــلا و یک نقره، نامش را به عنوان 
پرافتخارترین ورزشکار ایران در بازی های آسیایی ثبت 
خواهد کرد. حسین رسولی دیگر نماینده ایران است که 
امروز در پرتاب دیسک رقابت می کند و مهدی پیرجهان 

هم در دوی 400 متر مانع برای مدال تلاش می کند.

هانگژو

آدرنالین

پرسپولیس و الدحیل 
لیگ قهرمانان را به شکل 
دلخواهی شروع نکردند. 

تیم ایرانی در خانه به النصر 
باخت و الدحیل نیز به دیوار 

دفاعی محکم استقلال 
تاجیکستان و نتوانست 

دروازه این حریف را باز کند. 
حالا هر دو تیم می دانند 

برای صعود از این گروه، باید 
بردن را از سر بگیرند

مسابقه امروز سپاهان و الاتحاد در اصفهان، تحت 
تاثیر غیبت یک ستاره بزرگ قرار دارد. کریم بنزما 
مصدوم شده و تلاش کادر پزشکی باشگاه عربستانی 
برای رساندن او به فرم ایده آل جواب نداده است. 
شاید در نگاه اول غیبت یک ســتاره بزرگ از تیم 
حریف، به سود سپاهان به نظر برسد اما بدون شک 
مهره های این تیم دوست داشتند لذت بازی روبه روی 
این مهاجم بزرگ را بچشند. آنها برای بازی کردن 
روبه روی کریم، باید تا دور برگشت لیگ قهرمانان 

آسیا و آخرین مسابقه از دور گروهی  منتظر بمانند.

بازی   پرتغالی ها
اولین چیزی که در مورد این بازی جلب توجه می کند، 
برخورد دو مربی پرتغالی است که در اصفهان نیز برخورد 
گرمی با هم داشــته اند. مورایس به شدت از نونو اسپرینتو 
سانتو تمجید کرده و او را علاوه بر یک مربی بزرگ و یک رهبر 

خارق العاده، یک انسان بسیار خوب دانسته است. نونو نیز 
هیجان زیادی برای روبه رو شدن با مربی هموطنش دارد. 
مورایس به واســطه حضور در فوتبال عربستان و نشستن 
روی نیمکت الهلال، شناخت خوبی از تیم های فوتبال در 
این کشور دارد. هرچند که قدرت این روزهای باشگاه الاتحاد 
قابل مقایسه با دوران حضور مورایس در این کشور نیست. با 
این حال سپاهان به هیچ وجه این بازی را به عنوان یک تیم 

دست و پا بسته شروع نخواهد کرد.

برگ   برنده   طلایی ها
بدون شک برگ برنده سپاهان در این مسابقه، تماشاگران 
این تیم خواهند بود. تماشاگرانی که انتظار می رود ورزشگاه 
نقش جهان را بــرای حمایت از تیم مــورد علاقه کاملا پر 
کنند. این ســخت ترین بازی و مهم ترین میزبانی سپاهان 
در این فصل از لیگ قهرمانان است و به همین خاطر حضور 
تماشــاگرها در آن اهمیت زیادی دارد. شاید بازی در یک 
روز وســط هفته باشــد اما هیچ دلیلی برای از دست دادن 
این مسابقه در بین اصفهانی ها وجود ندارد. انتظار می رود 
تماشاگران سپاهان جو وحشــتناکی برای الاتحاد در این 
اســتادیوم به وجود بیاورند. آنها می توانند در جریان بازی 
برای نماینده ایران برتری به وجود بیاورند و ســتاره های 
حریف را با مشکل روبه رو کنند. نقش هواداران سپاهان در 
این بازی بزرگ درست به اندازه بازیکنان و مربیان این تیم 

اهمیت دارد. خود مورایس هم از هواداران سپاهان خواسته 
تا در بازی بــزرگ امروز، حتی یک صندلــی خالی هم در 

ورزشگاه نقش جهان وجود نداشته باشد.

رخ   به  رخ  با   انگولو
سپاهان این مسابقه را در شرایطی آغاز می کند که بحران 
مصدومیت در این تیم به حداقل رسیده است. پیام نیازمند 
در این بازی گلر اول تیم اصفهانی خواهد بود. ژوزه مورایس 
قلب دفاع را به نیلسون و دانشــگر می سپارد و در دو سمت 
زمین از رامین رضاییان و میلاد زکی پور استفاده می کند. دو 
بازیکنی که نقش بسیار مهمی در طراحی حملات سپاهان 
از کناره ها دارند. در مرکز زمین به احتمال بسیار زیاد محمد 
کریمی، جواد حسین نژاد و محمد قربانی بازی خواهند کرد 
و جلوتر از این نفرات نیز فرشاد احمدزاده، شهریار مغانلو و 
رضا اسدی در ترکیب سپاهان دیده می شوند. در حقیقت 
اسدی پشت سر دو مهاجم تیم یعنی فرشاد و شهریار قرار 
خواهد گرفت. حریف سپاهان برای بازی امروز، ستاره های 
پرشماری را در اختیار دارد. این تیم المعیوف را روی خط 
دروازه در اختیــار دارد. در خط دفاعی ســه نفره این تیم 
هاوساوی، شراهیلی و کادش دیده می شوند و دو مهره کناری 
این تیم شنقیلی و بامساود هستند. نقطه قوت اصلی الاتحاد، 
خط هافبک این تیم است. جایی که نفراتی مثل انگولو کانته، 
فابینیو و رومارینیو با دوندگی زیادی برای این تیم به میدان 

می روند. کامارا و حمدا... نیز در غیاب بنزما، دو مهاجم الاتحاد 
برای این بازی دشــوار خواهند بود. سپاهان برای شکست 
دادن این حریف بیشــتر از هر چیزی، باید به دنبال از کار 
انداختن خط هافبک باتجربه این تیم باشد. فابینیو و کانته 
تسلط زیادی روی بازی دارند و معمولا همه جای زمین دیده 
می شوند. روبه رو شدن با این هافبک ها به هیچ وجه ساده 
نخواهد بود. الاتحاد همین هفته در لیگ داخلی به تساوی 
بدون گل با فیحا رسیده و پس از نبرد با سپاهان نیز باید یک 

بازی بسیار سخت با الاهلی داشته باشد.

برخورد   هفتم
در 6 تقابل قبلی سپاهان با الاتحاد، هر کدام از دو تیم سه 
پیروزی به دست آورده اند. تا امروز هرگز یکی از نبردهای این 
دو تیم با نتیجه تساوی به پایان نرسیده است. این دو باشگاه 
در هفت سال گذشته فقط دو بار روبه روی هم قرار گرفته اند و 
هر دو بازی نیز به سود تیم عربستانی تمام شده است. الاتحاد 
در دو برخورد آخرش با ســپاهان دو بار کلین شیت کرده و 
هفت گل هم به ثمر رسانده است. سپاهانی ها اما به دنبال 
تغییر دادن این روند و جبران کردن شکست های قبلی شان 
مقابل این تیم خواهند بود. سپاهان لیگ برتر را با چهار برد 
متوالی شروع کرده اما در اولین بازی آسیایی امتیاز از دست 
داده است. برخلاف الاتحاد که در لیگ دچار لغزش شده اما 

توانسته لیگ قهرمانان را عالی شروع کند.

سپاهان-الاتحاد، تحت تاثیر یک اتفاق بزرگ

جای خالی حاجی!

چهره به چهره

قرمز و قرمز، از قطر تا ایران

راه دیگری وجود ندارد!

 آریا طاري

هشت روز از بازی های آسیایی سپری شده و همچنان آن چه بیشتر برای 
کاروان ایران به چشم می آید، به دست آوردن نقره و برنز بیشتر از طلا است. 

در بسیاری از رشته ها تا یک قدمی طلا رفته ایم و در آخرین لحظه ها، به 
مدال های دیگری راضی شده ایم. این روندی است که باید در روزهای 

پیش رو به هر قیمتی تغییر کند.

گل  کاشتید  پسرها
نیما و نوشاد عالمیان، بدون شــک پدیده های ایرانی بازی های 

آســیایی بودند. این دو نفر که در رشــته دوبل با شکست دادن ژاپن به 
نیمه نهایی رســیده بودند، برابر چین که تیم اول دنیا به شمار می رود و نفر 
اول و دوم دنیا را نیز در اختیار دارد، چهار بر صفر بازنده شدند. با این حال این 
برنز در نوع خودش بسیار مهم به نظر می رســید. چراکه اولین مدال تاریخ 

پینگ پنگ دوبل ایران در بازی های آســیایی بود. شاید اگر این دو 
نفر در نیمه نهایی با چین روبه رو نمی شــدند، حتی به فینال هم 
می رفتند. به قول نوشاد برای شکســت دادن این چینی های 

آماده، باید از سیاره دیگری آمده باشید!

چین   دست بردار  نیست
دومین ســتاره تیــم ملی کــوراش ایران هم 
توانســت خودش را به فینال بازی های آسیایی 
برســاند. دنیا آقایی در وزن 70 کیلوگرم زنان، 
بسیار خوب ظاهر شد و با کنار زدن رقبا، خودش 
را به فینال رســاند. با این حال او در دیدار نهایی 
بازی های آسیایی روبه روی دان یو از کشور چین 
شکست خورد و با ضربه فنی، به مدال نقره رضایت 
داد. دو مدال نقره برای کوراش در دو وزن، شروع 
امیدوارکننده ای است و همه در انتظار این هستند 
که اعضای دیگر این تیم نیز مدال هــای طلا را برای 
کاروان ایران صید کنند. این دوازدهمین نقره ایران در 

بازی های آسیایی بود. اگر همین مدال های نقره به طلا تبدیل می شدند، ایران امروز 
پشت سر ژاپن در جایگاه چهارم بازی های آسیایی قرار داشت. فعلا اما دسترسی 

به پنج رده اول برای کاروان ایران نزدیک به محال شده است.

پایان  کار  هندبال
هندبال، اولین رشــته تیمی بود که رقابت در هانگژو را بدون بردن مدال تمام 
کرد. والیبال قهرمان بازی های آسیایی شد و فوتبال و بسکتبال نیز هنوز در جدول 
بازی ها حضور دارند اما تیم ملی هندبال با سه شکست متوالی در دور دوم گروهی، 
چاره ای به جز ترک این رقابت ها نداشت. ایران پس از شکست روبه روی کویت و 
بحرین، با یک اختلاف نیز به کره جنوبی باخت. تیم ملی هندبال ایران برای صعود 
به دور بعدی رقابت ها باید کره را با اختلاف زیادی شکست می داد اما موفق به انجام 
این کار نشد. این مساله ای است که حتما باید در وزارت ورزش و فدراسیون هندبال 
مورد بررسی قرار بگیرد. هندبال ایران که یکی از قدرت های قاره آسیا بوده، در این 
رقابت ها اصلا درخششی نداشته و ضعیف  تر از حد انتظار ظاهر شده است. تیم ملی 
هندبال در 6 مسابقه این رقابت ها، فقط یک برد به دست آورد و چهار بار نیز شکست 
خورد. این یکی از بدترین عملکردهای هندبال ایران در همه دوره های بازی های 

آسیایی به شمار می رفت و اصلا جایی برای دفاع باقی نگذاشت.

قهر ورزشکاران با سکوی قهرمانی المپیک آسیایی

لطفا  طلا   بیاورید!

اتفاق روز
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